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best way to explain how I feel what happened
was, you know, no one asked or encouraged
me to lie, but no one discouraged me, ei-
ther.”

Q. Okay. That—that statement, is that
consistent in your view with what you've
testified to today?

A. Yes.

Q. Okay. Look at page 234, which is right
below there.

A. Okay. [Perusing document.]

Q. Beginning with the—your answer on line
4, and read down, if you could, to line 14—4
through 14.

A. “'Yes and no. I mean, I think I also said
that Monday that it wasn't as if the Presi-
dent called me and said, You know, Monica,
you're on the witness list. This is going to be
really hard for us. We're going to have to tell
the truth and be humiliated in front of the
entire world about what we've done, which I
would have fought him on, probably. That
was different. And by him not calling me and
saying that, you know, I knew what that
meant. So 1, I don’t see any disconnect be-
tween paragraph 10 and paragraph 4 on the
page. Does that answer your question?"’

Q. Okay. Now, has that—has your testi-
mony today been consistent with that provi-
sion?

A. I—I think so.

Q. Okay.

A. I've intended for my testimony to be
consistent with my grand jury testimony.

Q. Okay. And one final read just below
that, line 16 through 24.

A. “Did you understand all along that he
would deny the relationship also?"’

“Mm-hmm, yes."

Q. And 19 through 24—the rest of that.

A. Oh, sorty.

‘*And when you say you understood what it
meant when he didn’t say, Oh, you know you
must tell the truth, what did you understand
that to mean?’’ )

‘“That, that, as we had on every other occa-
sion and in every other instance of this rela-
tionship, we would deny it.”

MR. BRYANT: Okay.

Could we have just—go off the record here
a minute?

SENATOR DeWINE: Sure. Let's go off the
record at this point.

THE VIDEOGRAPHER: We're going off the
record at 1450 hours.

[Recess.)

THE VIDEOGRAPHER: We're going back
on the record at 1504 hours.

SENATOR DeWINE: Manager Bryant, you
may proceed.

MR. BRYANT: Thank you, Senator.

BY MR. BRYANT:

Q. Ms. Lewinsky, I have just a few more
questions here.

With regard to the false affidavit, you do
admit that you filed an untruthful affidavit
with the court in the Jones case; is that cor-
rect?

A. 1 think I—I—yes—I mean, it was incom-
plete and misleading, and—

Q. Okay. With regard to the cover stories,
on December the 6th, you and the President
went over cover stories, and in the same con-
versation he encouraged you to file an affida-
vit in the Jones case; 18 that correct?

A. No.

MS. SELIGMAN: 1 think that misstates
the record.

BY MR. BRYANT:

Q. All right. On December the 17th. Let's
try December 17; all right?

A. Okay. ’ )

Q. You and the President went over cover
stories—that’s the telephone conversation—

A, Okay—I'm sorry—can you repeat the
question?

Q. Okay. On December 17th, you and the
President went over cover stories in a tele-
phone conversation.

CONGRESSIONAL RECORD —SENATE

A. Correct.

Q. And in that same tslephone conversa-
tion, he encouraged you to file an affidavit
in the Jones case?

A. He suggested I could flle an affidavit.

Q. Okay. With regard to the job, between
your meeting with Mr. Jordan in early No-
vember and December the 5th when you met
with Mr. Jordan again, you did not feel that
Mr. Jordan was doing much to help you get
a job; is that correct?

MS. SELIGMAN: Objection. Misstates the
record.

BY MR. BRYANT:

Q. Okay. You can answer that.

A. It—

Q. Let me repeat it. Between your meeting
with Mr. Jordan in early November and De-
cember the 5th when you met with Mr. Jor-
dan again, you did not feel that Mr. Jordan
was doing much to help you get a job; is that
correct?

MS. SELIGMAN: Same objection.

THE WITNESS: Do you mean when I met
with him again on December 11th? I don't—

MR. BRYANT: The—

THE WITNESS: —I didn't meet with Mr.
Jordan on December 5th. I'm sorry—

MR. BRYANT: Okay.

THE WITNESS: —am I misunderstanding
something?

MR. BRYANT: We're getting our numbers
wrong here. :

THE WITNESS: Okay.

BY MR. BRYANT:

Q. Between your meeting with Mr. Jordan
in early November and December the 11th
when you met with Mr. Jordan again, you
did not feel that Mr. Jordan was doing much
to help you get a job; is that correct?

A.1hadn't seen any progress.

Q. Okay. After you met with Mr. Jordan in
early December, you began to interview in
New York and were much more active in
your job search; correct?

A. Yes.

Q. In early January, you received a job
offer from Revlon with the help of Vernon
Jordan; is that correct?

A. Yes.

Q. Okay. With regard to gifts, regarding
the gifts that were subpoenaed in the Jones
case, you are certain that Ms. Currie called
you and that she understood you had some-
thing to give her; is that correct?

A. That's my recollection.

Q. You never told Ms. Currie to come pick
up the gifts or that Michael Isikoff had
called about them:; is that correct?

A.Idon't recall that.

Q. Regarding stalking, you never stalked
the President; is that correct?

A. 1—I don't believe so.

Q. Okay. You and the President had an
emotional relationship as well as a physical
one; is that right?

A. That's how I'd characterize it.

Q. Okay. He never rebuffed you?

A. I—I think that gets into some of the in-
timate details of—no, then, that's not true.
There were occasions when he did.

Q. Uh-huh. Okay. But he never rebuffed
you initially on that first day, November the
15th, 1995?

A. No, sir.
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OF THE UNITED STATES
EXCERPTS OF VIDEO DEPOSITION OF VERNON E.
JORDAN, JR.
(Tuesday, February 2, 1999, Washington,
D.C.)

SENATOR THOMPSON: All right. If there
are no further questions from the parties or
counsel for the witness, I'll now swear in the
witness. Mr. Jordan, will you please raise
your right hand?

Do you, Vernon E. Jordan, Jr., swear that
the evidence you shall give in this case now
pending between the United States and Wil-
llam Jefferson Clinton, President of the
United States, shall be the truth, the whole
truth, and nothing but the truth, so help
you, God?

THE WITNESS: I do.

Whereupon, VERNON E. JORDAN, JR.,
was called as a witness and, after having
been first duly sworn by Senator Fred
Thompson, was examined and testiffed as
follows:

SENATOR THOMPSON: All right. The
House Managers may begin their questioning
of the witness.

MR. HUTCHINSON: Thank you, Senator
Thompson and Senator Dodd.

EXAMINATION BY HOUSE MANAGERS

BY MR. HUTCHINSON:

Q. Good morning, Mr. Jordan. For the
record, would you state your name, please?

A. Good morning, Congressman. My name
is Vernon E. Jordan, Jr.

Q. And, Mr. Jordan, we have not had the
opp%rtunit.y to meet previously, is that cor-
rect?

A. That is correct.

Q. And I do appreciate—I have met your
counsel, Mr. Hundley, in his office, and so
I've looked forward to this opportunity to
meet you. Now, you have—

A.Ican't say that the feeling is mutual.

(Laughter.)

BY MR. HUTCHINSON:

Q. I certainly understand.

You have testified, I believe, five times
previously before the Federal grand jury?

A. That 18 correct.

Q. And so I know that probably about
every question that could be asked has been
asked, but there are a number of reasons I
want to go over additional questions with
you, and some of them will be repetitious of
what's been asked before.
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Prior to coming in today, though, have you
had the opportunity to review your prior tes-
timony in those five appearances before the
grand jury?

A. I have done some preparation, Congress-
man.

Q. And let me start with the fact that the
oath that you took today is the same as the
oath that you took before the Federal grand
jury?

A. I believe that’s correct.

Q. And, Mr. Jordan, what is your profes-
sion?

A.Tam a lawyer.

Q. And where do you practice your profes-
sion?

A.Iam a senior partner at the law firm of
Akin, Gump, Strauss, Hauer & Feld, here in
Washington, D.C., with offices in Texas, Cali-
fornia, Pennsylvania and New York, three of-
fices in Europe, London, Brussels and Mos-
cow.

Q. And how long have you been a senior
partner?

A. I have been a senior partner—well, 1
didn’t start out as a senior partner. I started
out as a partner, and at some point—I don’t
know when, but not long thereafter I was
elevated to this position of senfor partner.

Q. And what type of law do you practice?

A. I am a corporate internationa) general-
ist at Akin, Gump.

Q. And does Akin, Gump have about 800
lawyers?

A. We have about 800 lawyers, yes.

Q. Which is an incredible number for law-
yers from someone who practiced law in Ar-
kansas.

How do all of those lawyers—

A. We have some members of our law firm
who are from Arkansas, 80 i{t's not unusual
for them.

Q. And how {8 it that you are able to ob-
tain enough business for 800 lawyers?

A. I don’t think that’'s my entire respon-
sibility. I'm just one of 800 lawyers, and that
is what I do in part, but I'm not alone in that
process of making rain.

Q. When you say “making rain,” that's the
terminology of being a rainmaker?

A. I think even in Arkansas, you under-
stand what rainmaking is.

Q. We've read Grisham books.

And 30, when you say making rain or being
a rainmaker, that is to bring in business so
that you can keep the lawyers busy practic-
ing law?

A. Well, that is—that is part and parcel of
the practice of law.

Q. And do you bill by the hour?

A.Ido not. ’

Q. And ] understand
do not anymore?

A. Igraduated. .

Q. A fortunate graduation.

And when the—when you did bill by the
hour, what was your billable rate the last
time you had to do that? .

A. I believe my billable rate at the last
time was somewhere between 450 and 500 an
hour.

Q. Now, would you describe—

A. Not bad for & Georgia boy. I'm from
Georgia. You've heard of that State, I'm
sure.

Q. It’s probably not bad from Washington
standards.

you used to, but you

Would you describe the nature of your re-
lationship with President Clinton?

A. President Clinton has been a friend of
mine since approximately 1973, when I came
to your State, Arkansas, to make & speech as
president of the National Urban League
about race and equal opportunity in our Na-
tion, and we met then and there, and our
iriendship has grown and developed and ma-
tured and he is my friend and will continue
to be my friend.
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Q. And just to further elaborate on that
friendship, it's my understanding that he
and his—and the First Lady has had Christ-
mas Eve dinner with you and your family for
a number of years?

A. Every year since his Presidency, the
Jordan family has been privileged to enter-
tain the Clinton family on Christmas Eve.

Q. And has there been any exceptions in re-
cent years to that?

A. Every year that he has been President,
he has had, he and his family, Christmas Eve
with my family.

Q. And have you vacationed together with
the Clinton family?

A. Yes. I think you have seen reels of us
playlng golf and having fun at Martha's
Vineyard. .

Q. And 80 you vacation together, you play
golf together on a semi-regular basis?

A. Whenever we can. We've not been doing
it recently, for reasons that I think are prob-
ably very obvious to you, Counsel.

Q. Well, explain that to me.

A. Just what I said, for a time, I was going
before the grand jury, and under the advice
of counsel and I'm sure under advice of the
President’s counsel, it was thought best that
we not play golf together.

S0, from the time that I first went to the
grand jury, I don't think—we have not
played golf this year, unfortunately, to-
gether.

Q. Since you—I think your first Appear-
ance at the grand jury was March 3 of '98.
Then you went March 5, and then in May, 1
belleve you were two times before the grand
jury and then one in June of *98.

Since your last testimony before the grand
jury in June of *98, have you been in contact
with the President of the United States?

A. Yes, 1 have.

Q. And are these social occasions or for
business purposes? :

A. Bocial occasions. I was invited to the
Korean State Dinner. I forget when that was.
I think that was the first time I was in the
White House since Martin Luther King Day
of last year.

I saw the President at Martha's Vineyard.
I was there when he got off Air Force One to
greet him and welcome him to—to the Vine-
yard, and I was at the White House for one of
the performances about music. The Morgan
State Choir sang, and so I've been to the
White House only for social occasions in the
last year since Martin Luther King's birth-
day, I believe,

Q. Have you had any private conversations
with the President?

A. Yes, I have, as a matter of fact.

Q. And has this been on the telephone or in

person?
- A. I've talked to him on the telephone, and
I talked to him at the Vineyard. He was at
my house on Christmas Eve. There were a lot
of people around, but, yes, I've talked to the
President.

Q. And did you discuss your testimony be-
fore the grand jury or his testimony before
the grand jury?

A.1did not.

Q. There was one reference that he made in
his Federal grand jury testimony, and I'll
refer counsel, if they would like. It was on
page T7 of the President's testimony in his
u'?&ea.unoe before the grand jury on August
17th.

And he referenced discussions with you,
and he said, “I think I may have been ocon-
fused In my memory because I've also talked
to him on the phone about what he said,
about whether he had talked to her or met
with her. That's all I can tel! you,” and I be-
lleve the “her" 18 & reference to Ms.
Lewinsky.

And it appeared to me from reading that,
that there might have been some conversa-
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tions with you by the President, perhaps in
reference to your grand jury testimony or
your knowledge of when and how you talked
to Ms. Lewinsky.

A. If I understand your question about
whether or not the President of the United
States and I talked about my testimony be-
fore the grand jury or his testimony before
the grand jury, I can say to you unequivo-
cally that the President of the United States
and I have not discussed our testimony. I
was advised by my counsel, Mr. Hundley, not
to discuss that testimony, and I have learned
in this process, Mr. Hutchinson, to—to take
the advice of counsel.

Q. I would certainly agree that that is good
counsel to take, but going back to the ques-
tion—ana I will try to rephrase it because it
was a very wordy question that I asked you—
and it's clear from your testimony that you
have not discussed your grand jury
testimony—

A. That {s correct.

Q. —but did you, subsequent to your last
testimony before the grand jury, talk to the
President in which you discussed conversa-
tion that you have had with Monica
Lewinsky?

A. I have not discussed a conversation that
I have had with Monica Lewinsky with the
President of the United States.

Q. And have you had any discussions about
Monica Lewinsky with the President of the
United States since your last testimony be-
fore the grand jury?

A. T have not.

Q. Now, going back to your relationship
with the President, you have been described
a8 a friend and advisor to the President. Is
that a fair terminology?

A. I think that's fair.

Q. And in the advisor capacity, had you
served as co-chairman of the Clinton-Gore
transition team in 1992?

A. I believe I was chairman.

Q. That is an important distinction.

And have you served in any other official
or semi-official capacities for this adminis-
tration?

A. I have not, except that I was asked by
the President to lead the American delega-
tion to the inauguration of Presideant Li in
Taiwan, and that was about as official as you
can get, but beyond that, I have not—not had
any official capacity.

For a very brief moment, very early in the
administration, I was appointed to the For-
eign Intelligence Advisory Committee, and I
went to one meeting and stayed half that
meeting, went across the street and told
Bruce Lindsey that that was not for me.

Q. Now, let's move on. After we've estab-
lished to a certain degree your relationship
with the President, let’s move on to January
20th of 1968, and just to put that in clearer
terms, this is a Tuesday after the January 17
deposition of President Clinton in the Paula
Jones civil rights case. Do you recall that
time frame?

A. (Nodding head up and down.}

Q. This is in the afternoon of Janusary 20th,
again, after the President’s deposition. You
contacted Mr. Howard Gittis, who I believe is
General Counsel of McAndrews & Forbes
Holdings? ¥

A. Howard Gittis is Vice Chairman of
McAndrews, Forbes, and he is not the Gen-
eral Counsel. He is a lawyer, but he is not
the General Counsel.

Q. And what was the purpose of you con-
tacting Mr. Howard Gittis on January 20th?

A. If I talked to Howard Gittis on the 20th,
I don't recall exactly what my conversation
with Howard Gittis was about, I think it was
& telephone call, maybe. ]

Q. And that's difficult. Let me see if I can't
help you in that regard.

A. Right.
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Q. Was the purpose of that call with Mr.
Gittis to arrange breakfast the next morning
on January 21st?

A. Yeah. I was in New York, and I did call
Mr. Gittis and say—and as I remember, I had
breakfast with him on the 21st, I believe.
Yes, I did.

Q. And this i8 a breakfast that you had set
up?

A. Yes.

Q. And what was the reason you made the
decision to request a breakfast meeting with
Mr. Gittis?

A. Yes. As I remember, I had gotten a tele-
phone call from David Bloom at 1 o'clock in
the morning at the St. Regis Hotel about the
matter that was about to break having to do
with the entire Lewinsky matter, and I had
not at any time discussed the Lewinsky mat-
ter with—with Howard Gittis. And so I had
breakfast with him to tell him that reporters
were calling, that this would obviously in-
volve Revlon, which had responded to my—
my efforts to find Ms. Lewinsky employ-
ment, and so Howard Gittis is a friend of
mine. Howard Gittis is a fellow board mem-
ber with me at Revlon. He is the Vice Chair-
man of McAndrews & Forbes, and I thought
it—I thought I had—it was incumbent upon
me to stop and say, “Listen, there's trouble
a-brewing.”

Q. And just—you’ve mentioned McAndrews
& Forbes and Revion. McAndrews & Forbes,
am I correct, is the parent company of—

A. It’s the holding company.

Q. The holding company of Revlon and pre-
sumably other companies.

And you sit on the board of McAndrews &
Forbes?

A. I do not. I sit on the board of Revlon.

Q. All right. And that is a position that
brings you an annual salary—

A. There {8 a director’s fee.

Q. You receive a director's fee, and in addi-
tion, your law firm receives—from busineas
from—

A. We do—

Q. —Revlon?

A. We do. We do business. We've rep-
resented Revion, and we represented Revion
before 1 was elected a director.

Q. And you mention that things were
breaking that you felt like you needed to ad-
vise Mr. Gittis concerning. At the time that
you made the arrangements for the break-
fast on January 21st, had you become aware
of the Drudge Report?

A. Yes, I had.

Q. And you had had lunch with Bruce
Lindsey on January 20th?

A. No. I don't think it was on January—it
was on Sunday. No, that was not the 20th.

Q. And during that luncheon, did you be-
come aware of the Drudge Report—

A. That is correct.

Q. —and receive a copy of it?

A. That is correct.

Q. And that was from Bruce Lindsey?

A. That is correct.

Q. And that Drudge Report, did it mention
your name?

A. I don’t think so, but I don't remember.

Q. Was there some news stories that had
mentioned your name in reference to Ms.
Lewinsky and the President?

A. 1 believe that my name has been an in-
tegral part of this process from the begin-
ning.

Q. And did you in fact have the breakxfast
meeting with Mr. Gittis?

A. Yes, I did.

Q. And what information did you convey to
Mr. Gittis concerning Ms. Lewinsky at that
breakfast meeting?

A. 1 just simply said that the press was
calling about Ms. Lewiasky; that while I had
not dealt with him, I had dealt with Richard
Halperin, I had dealt with Ronald Perelman.
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I had not dealt with him, but that he ought
to know and that I was sorry about this.

And I also said that it would probably be
even more complicated because early on I
had referred Webb Hubbell to them to be
hired as counsel.

Q. And I want to get to that in just a mo-
ment, but you indicated that you said you
were sorry. Were you referring to the prob-
lems that this might create for the com-
pany?

A. Well, I was obviously concerned. I am a
director. I am their counsel. They're my
friends. And publicity was breaking. I

thought I had some responsibility to them to -

give them a heads-up as to what was going
on.

Q. Now, is it true that your efforts to find
a job for Ms. Lewinsky that you referenced
in that meeting with Mr. Gittis—were your
efforts carried out at the request of the
President of the United States?

A. There is no question but that through
Betty Currie, I was acting on behalf of the
President to get Ms. Lewinsky a job. I think
that's clear from my grand jury testimony.

Q. Okay. And I just want to make sure that
that's firmly established. And in reference to
your previous grand jury testimony, you in-
dicated, I believe, on May 38th, 1988, at page
61, that ‘‘She”—referring to Betty Currie—

"was the one that called me at the behest of

the President.”

"A. That is correct, and I think, Congress-
man, if in fact the President of the United
States’ secretary calls and asks for a request
that you try to do the best you can to make
it happen.

Q. And you received that request as a re-
quest coming from the President?

A. I-I interpreted it as a request from the
President.

Q. And then, later on in June of '8 in the
grand jury testimony at page 45, did you not
reference or testify that “The President
asked me to get Monica Lewinsky a job"?

A. There was no—there was no question
but that he asked me to help and that he
asked others to help. I think ut.hx;t is clear
from eve K} d jury testimony.

Q. A.ndrjyubs%dgnos;!n‘:)nre point in that regard.
In the same grand jury testimony, is 1t cor-
rect that you testified that “He'—referring
to the President—'"was the source of it com-
ing to my attention in the first place'?

A. I may—if that is—if you—if it's in the—

Q. It’s at page 58 of the grand jury—

A. I stand on my grand jury testimony.

Q. All right. Now, during your efforts to se-
cure a job for Ms. Lewinsky, I think you
mentioned that you talked to Mr. Richard
Halperin,

A. Yes.

Q. And he is with McAndrews & Forbes?

A, Yes.

Q. And you also at one point talked to Mr.
Ron Perelman; is that correct?

A. I made a call to Mr. Perelman, I believe,
on the 8th of January.

Q. And he is the—

A. He is the chairman/CEO of McAndrews
Forbes. He is a majority shareholder in
McAndrews Forbes. This is his business.

Q. Now, at the time that you requested as-
sistance in obtaining Ms. Lewinsky a job, did
you advise Mr. Perelman or Mr. Halperin of
the fact that the request was being carried
out at the request of the President of the
United States?

A. Idon't think so. I may have.

Q. Well, the first answer you gave was *‘I
don’t think 80.”” Now, in fact, you did not ad-
vise either Mr. Perelman or Mr. Halperin of
that fact because am 1 correct that Mr.
Perelman—or, excuse me, Mr. Gittis—ex-
pressed some concern that Revion was never
advised of that fact?

A. Then, ub, I cannot say, 1 guess, pre-
cisely that I told that “‘I am doing this for

‘the President of the United States.”
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I do believe, on the other hand, that given
the fact that she was in the White House,
given the fact that she had been a White
House intern, I would not be surprised if that
was their understanding.

Q. Well, in your conversation with Mr.
Halperin.

A. Yes—I'm certain I did not say that to
Richard Halperin.

Q. Okay. So there's no question that you
did not tell Mr. Halperin that you were act-
ing at the request of the President?

A. I'm fairly certain I did not.

Q. And in your conversation with Mr.
Perelman, did you indicate to him that you
were calling—or you were seeking—employ-
ment for Ms. Lewinsky at the request of the
President?

A. Yes—I don’t think that I, that I made
that explicit in my conversation with Mr.
Perelman, and I'm not sure I thought it nec-
essary to say ‘‘This is for the President of
the United States."

By the same token, I would have had no
hesitance in doing that.

Q. Now, at the time that you had called
Mr. Perelman, which I believe you testified
was in January of ‘98—

A. That's right.

Q. —I think you said January 8th—

A. Right.

- Q. —you were aware at that time, were you
not, that Ms. Lewinasky had received a sub-
poena to give a deposition in the Jones ver-
sus Clinton case?

A. That is correct.

Q. At the time that you talked to Mr.
Perelman requesting his assistance for
Monica Lewinsky, did you advise Mr.
Perelman of the fact that Ms. Lewingky was
under subpoena in the Jones case?

A.1did not.

Q. And when you—did Mr. Perelman, Mr.
Gittis or Mr. Halperin ever express to you
disappointment that they were not told of
two facts—either of these two facts—one,
that Ms. Lewinsky was being helped at the
request of the Preaident: and secondly, that
she was known by you and the President to
be under subpoena in that case?

A. No.

Q. Now, you are on the board of directors
of Revlon.

A.Tam,

Q. And how long have you been on the
board of Revion?

A. 1 forget. Ten years, maybe.

Q. And as a member of the board of direc-
tors, do you not have a fiduciary responsibil-
ity to the company?

A.1do.

Q. And how would you define & fduclary
responsibility?

A. I define my fiduciary responsibility to
the company about company matters.

Q. And how would you define fiduciary re-
spol:sibility in reference to company mat-
ters?

A. Anything that has to do with the com-
pany, that I believe in the interest of the
company, I have some fiduciary responsibil-
ity to protect the company, to help the com-
pany in any way that I—that is possible.

Q: And is fiduciary responsibility some-
times considered a trust relationship in
which you owe a degree of trust and respon-
sibility to someone else?

A. 1 think—I think that ‘“‘trust’ and “‘fidu-
ciary” are probably synonymous.

Q. Okay. Do you believe that you were act-
ing in the company’s interest or the Presi-
dent’s interest when you were trying to se-
cure a job for Ms. Lewinsky?

A. Well, what I knew was that the com-
pany would take care of its own interest.
This is not the first time that I referred
somebody, and what I know is, is that if a
person being referred does not meet the
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standards required for that company, I have
no question but that that person will not be
hired. And so the referral is an easy thing to
do; the judgment about employment is not a
judgment as a person referring that I make.
But I do have confidence in all of the compa-
nies on whose boards that I sit that, regard-
less of my reference, that as to their needs
and as to their expectations for their em-
ployees that they will make the right deci-
sions, as happened in the American Express
situation.

American Expresa called and said: We will
not hire Ms. Lewinsky. I did not question {t,
I did not challenge it, because they under-
stood their needs and their needs in compari-
son to her qualifications. They made a judg-
ment. Revlon, on the other hand, made an-
other judgment.

I am not the employer, I am the referrer,
and there is a major difference.

Q. Now, going back to what you knew as
far as information and what you conveyed to
Revion, you indicated that you did not tell
Mr. Halperin that you were making this re-
quest or referral at the request of the Presi-
dent of the United States.

A. Yes, and I didn’t see any need to do
that.

Q. And then, when you talked to Mr.—

A. Nor do I believe not saying that, Coun-
sejor, was a breach of some fiduciary rela-
tionship.

Q. And when you had your conversation
with Mr. Perelman—

A. Right.

Q. —at a later time—

A. Right.

Q. —you do not remember whether you
told him—you do not believe you told him
you were calling for the President—

A. I believe that I did not tell him.

Q. —but you assumed that he knew?

A. No. I did not make any assumptions, let
me say. I said: Ronald, here is a young lady
who has been interviewed. She thinks the
interview has not gone well. See what you
can do to make sure that she is properly
interviewed and evaluated—in essence.

Q. And did you reference her as a former
White House intern?

A. Probably. I do not have a recollection of
whether I described her as a White House in-
tern, whether I described her as a person who
had worked for the Pentagon. I said this is a
person that I have referred.

I think, Mr. Hutchinson, that I have suffi-
cient, uh, influence, shall we say, sufficient
character, shall we say, that people have
been throughout my career able to take my
word at face value.

Q. And 80 you didn’t need to reference the
President. The fact that you were calling Mr.
Perelman—

A. That was sufficient.

Q. —and asking for a second interview for
Ms. Lewinsky, that that should be suffi-
cient?

A. I thought it was sufficient, and obvi-
ously, Mr. Perelman thought it was suffi-
cient.

Q. And 80 there is no reason, based on what
you told him, for him to think that you were
calling at the request of the President of the
United States?

A. I think that’s about right.

Q. And s0, at least with the conversation
with Mr. Halperin and Mr. Perelman, you did
not reference that you were acting in behalf
of the President of the United States. Was
there anyone else that you talked to at
Revlon in which they might have acquired
that information?

A. The only persons that I talked to in this
process, as I explained to you, was Mr.
Halperin and Mr. Perelman about this proe-
eas. And it was Mr. Halperin who put the—
who got the process started.
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Q. So those are the only two you talked
about, and you made no reference that you
were acting in behalf of the President?

A. Right.

Q. Now, the second piece of information
was the fact that you knew and the Presi-
dent knew that Ms. Lewinsky was under sub-
poena in the Jones case, and that informa-
tion was not provided to either Mr. Halperin
or to Mr. Perelman; is that correct?

A. That's correct.

Q. Now, I wanted to read you a question
and answer of Mr. Howard Gittis in his grand
jury testimony of April 23, 19986.

The question was: “Now, you had men-
tioned before that one of the responsibilities
of director is to have a fiduciary duty to the
company. If it was the case that Ms.
Lewinsky had been noticed as a witness in
the Paula Jones case, and Vernon Jordan had
known that, is that something that you be-
lieve as a person who works for McAndrews
& Forbes, is that something that you believe
that Mr. Jordan should have told you, or
someone in the company, not necessarily
you, but someone in the company, when you
referred her for employment?*

His answer was *‘Yes.”

Do you disagree with Mr. Gittis’ conclu-
sion that that was important information for
McAndrews & Forbes?

A. I obviously didn't think it was impor-
tant at the time, and I didn’t do it.

Q. Now, in your previous answers, you ref-
erence the fact that you—

A. I think, on the other hand, that had she
been a defendant in & murder case and 1
knew that, then I probably wouldn't have
referenced her. But her being a witness in a
civil case I did not think important.

Q. Despite the fact that you were acting at
the request of the President, and this wit-
ness was potentially adverse to the Presi-
dent’s interest in that case?

A. I didn't know that. I mean, I don't—I
don’t know what her position was or whether
it was adverse or not.

Q. All right. Mr. Jordan, prior to you an-
swering that, did you get an answer from
your attorney?

A. My attorney mumbled something in my
ear, but I didn’t hear him.

MR. HUNDLEY: It was & spontaneous re-
mark. I'll try to refrain.

MR. HUTCHINSON: I know that—

THE WITNESS: He does have a right to
mumble in my ear, I think.

MR. HUNDLEY: I mumble too loud be-
cause I don’t hear too well myself.

BY MR. HUTCHINSON:

Q. Now, going back to a complicating fac-
tor in your conversation with Mr. Gittis and
this embarrassing situation of the Lewinsky
job, the complicating fact was that you had
also helped Webb Hubbell get & job or con-
sulting contracts with the same company; s
that—

A. Yes. You use the word ‘‘complicated.” 1
did not view it as a complication. I viewed it
as a, as another something that happened,
and that that caused some embarrassment to
the company, and here again, we were back
for another embarrassment for the company,
and I thought I had a responsibility to say
that.

Q. Would you explain how you helped Webb
Hubbell secure a job or a coantract with
Revion?

A. Yes. Webb Hubbell came to me after his
resignation from the Justice Department.
Webb and I got to be friends during the tran-

sition, and Webb came to me and he said,

“I'm leaving the Justice Department,” or
“I've left the Justice Department'’'—I'm not
sure which—and he said, *“I really need
work.”

And I said, “Webb, I will do what I can to
help you.”

February 4, 1999

I called New York, made arrangements. I
took Webb Hubbell to New York. We had
lunch. I took him the headquarters of
McAndrews & Forbes at 62nd Street. I intro-
duced him to Howard Gittis, Ronald
Perelman, and I left.

Q. And did, subsequently, Mr. Hubbell ob-
tain consulting contracts with Revion?

A. Subsequently, Mr. Hubbell was hired, as
I understand it, as outside counsel to
McAndrews & Forbes, or Revlon, or some en-
tity within the Perelman empire.

Q. And was that consulting contracts of
about $100,000 a year?

A. I—I think so, I think so.

Q. And did you make other contacts with
other companies in which you had friends for
assistance for Webb Hubbell?

A. 1did not.

Q. And was the effort to assist Mr. Webb
Hubbell during this time—was it after he left
the Department of Justice and prior to the
time that he pled guilty to criminal charges?

A. That is correct.

Q. And at the time you assisted Webb Hub-
bell by securing a job with Revlon for him,
was he a potential adverse witness to the
President in the ongoing investigation by
the Independent Counsel?

A. I don’'t know whether he was an adverse
witness or not. What he was was my friend
who had just resigned from the Justice De-
partment, and he was out of work, and he
asked for help, and I happily helped him.

Q. And did you know at the time that he
was a potential witness in the investigation
by the OIC?

A. Idon't know whether I knew whether he
was a potential witness or not. I simply re-
sponded to Webb Hubbell who was a friend in
trouble and needing work.

Q. Now, let’s backtrack to the time when
you first had any contact with Ms.
Lewinsky. We've talked about this January
20-218t meeting with Mr. Gittis and covered
a little bit of the tail end of this entire epi-
sode. Now I would like to go back {n time to
your first meetings with Ms. Lewinsky.

Now, when was the first time that you re-
call that you met with Monica Lewinsky?

A. If you've read my grand jury
testimony—

Q. I have.

A. —and I'm sure that you have—there is
testimony in the grant jury that she came to
see me on or about the 5th of November. I
have no recollection of that. It was not on
my calendar, and I just have no recollection
of her visit. There is a letter here that you
have in evidence, and I have to assume that
in fact that happened. But as I said in my
grand jury testimony, I'm not awara of it, 1
don't remember it—but I do not deny that it
happened.

Q. And Ms. Lewinsky has made reference
to a meeting that occurred in your office on
November 5, and that’s the meeting that you
have no recollection of?

A, That is correct. We have no record of it
in my office, and I just have no recollection
of it.

Q. And in your first grand jury appearance,
you were firm, shall I say, that the first time
you met with Ms. Lewinsky, that it was on
December 11th?

A. Yes. It was firm based on what my cal-
endar told me, and subsequently to that,
there has been a refreshing of my recollec-
tion, and I do not deny that it happened. By
the same token, I will tell you, as I said in
my grand jury testimony,. that I did not re-
member that I had met with her.

Q. And in fact today, the fact that you do
not dispute that that meeting occurred is
not based upon your recollection but is sim-
ply based upon you've seen the records, and
it appears that that meeting occurred?

A. That is correct.
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Q. Okay. And you've made reference to my
first exhibit there, which is front of you, and
I would refer you to this at this time, which
is Exhibit 86.

Now, this i8 captioned as a “Letter from
Ms. Lewinsky to Mr. Vernon Jordan dated
November 6, 1997, and {t appears that this
letter thanks you for meeting with her in
reference to her job search. And do you re-
call this—

MR. KENDALL: Mr. Hutchinson, excuse
me. May I ask—this is an unsigned copy. Do
you have a signed copy of this letter?

MR. HUTCHINSON: Let me go through my
questions if I might.

BY MR. HUTCHINSON:

Q. Do you recall receiving this letter?

A. 1do not.

Q. Do you ever recall seeing this letter be-
fore?

A. The first time I saw this letter was
when I was before the grand Jury.

Q. And am I correct that it's your testi-
mony that the first time you ever recall
hearing the name “Monica Lewinsky’* was in
early December of '97?

A. That’s correct. I-I may have heard the
name before, but the first time I remember
seeing her and having her in my presence
was then.

Q. Well, regardless of whether you met
with her in November or not, the fact is you
did not do anything in November to secure a
Job for Ms. Lewinsky until your activities on
December 11 of ‘97?7

A. I think that's correct.

Q- And on December 11, I think you made
some calls for Ms. Lewinsky on that particu-
lar

A. I believe I did. I have some—it's all
right for me to refreah my recollection?

Q. Certainly.

A. Thank you. [Perusing documents.] I did
make calls for her on the 11th, yes.

Q. And may I just ask what you're refer-
ring to?

A. I'm referring here to telephone logs pre-
pared by counsel here for me to refresh my
recollection about calls.

MR. HUNDLEY: You are welcome to have
& copy of that.

THE WITNESS: You are welcome to see it.

MR. HUTCHINSON: Do you have an extra
oopy?

THE WITNESS: Yes—in anticipation.

MR. HUNDLEY: There are a few calls.

SENATOR THOMPSON: Might this be a
§oo0d time to take a 5-minute break?

MR. HUTCHINSON: Certainly.

SENATOR THOMPSON: All right. Let's
adjourn for 5 minutes.

THE VIDEOGRAPHER: We are going off
the record at 10:03 a.m.

[Recess.)

THE VIDEOGRAPHER: We're going back
on the record at 10:16 a.m.

SENATOR THOMPSON: All right. Counsel
has consumed 38 minutes.

Counsel, would you proceed?

.MR. HUTCHINSON: Thank you, Senator
Thompeon.

At this time, I would offer as Jordan Depo-
sition Exhibit 86, if you don’t mind me going
by that aumerology—

S8ENATOR THOMPSON: Would it be better
to do that or make it Jordan Exhibit Num-
ber 1? Does counsel have any preference on
that—is that—

MR. HUTCHINSON: One is fine.

SENATOR THOMPSON: Let's do it that
way. It will be made a part of the record,
Jordan Deposition Number 1.

[Jordan Deposition Exhibit No. 1 marked
for identification.}

BY MR. HUTCHINSON:

Q Mr. Jordan, let me go back to that
maeting on December 11th. I believe we wers
discussing thas. My question would be: How
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did the meeting on December 11 of 1997 with
. Lewinsky come about?

A. Ms. Lewinsky called my office and
asked if she could come to see me.

Q. And was that preceded by a call from
Betty Currie?

A. At some point in time, Betty Currie had
called me, and Ms. Lewinsky followed up on
that call, and she came to my office, and we
had a visit.

Q. Ms. Lewinsky called, set up a meeting,
and at some point sent you a resume, I be-
lieve.

A. 1 believe so.

Q. And did you receive that prior to the
meeting on December 11th?

A. I-1 have to assume that I diq, dbut I—I
do not know whether she brought it with her
or whether—it was at some point that she
brought with her or sent to me—somehow it
came into my possession—a lst of various
companies in New York with which she had—
which were here preferences, by the way-—
most of which I did not know well enough to
make any calls for.

Q. All right. And I want to come back to
that, but I believe—would you dispute if the
record shows that you received the resume of
Ms. Lewinsky on December 8th?

A. I would not.

Q. And presumably, the meeting on Decem-
ber 1ith was set up somewhere around De-
cember 8th by the call from Ms, Lewinsky?

A. I—I would not dispute that, sir.

Q. All right. Now, you mentioned that she
had sent you a-—I guess some people refer to

it—a wish list, or a 1ist of jobs that she—
A. Not Jobse—companies

Q. —companies that she would be inter-

ested in seeking employment with.
- That's correct.

Q. And you looked at that, and you deter-
mined that you wanted to go with your own
list of friends and companies that you had
better contacts with.

A. I'm sure, Congressman, that you too
have been in this business, and you do know
that you can only call people that you know
or fesl comfortable in caliing.

Q. Absolutely. No question about it. And
let me just comment and ask you response to
this, but many times I will be listed as a ref-
erence, and they can take that to any com-
pany. You might be listed as a reference and
the name “‘Vernon Jordan" would be a good
reference anywhere, would it not?

A. 1 would hope so.

Q. And s0, even though it was a company
that you might not have the best contact
wlt.h; you could have been heilpful in that re-

A. Well, the fact 1s I was running the job
search, not Ms. Lewinsky, and therefore, the
ocompanies that she brought or listed were
not of interest to me. I knew where I would
need to call.

Q. And that is exactly the point, that you
looked at getting Mas. Lewinsky a job as an
assignment rather than just something that
you-were going to be a reference for.

A.1don’t know whether I looked upon it as
an assignment. Getting jobs for poople is not
unusual for me, so I don’t view it A8 AN as-
signment. I just view it a8 something that is
part of what I do.

Q. You're acting in behalf of the President
when you are rying to get Ms. Lewinsky a
Job, and you wers in control of the job
search?

A. Yes.

Q. Now, going back-—going to your meeting
that we're talking about on December 11th,
prior to the meeting did you make any calls
to prospective employers in behalf of Ms.
Lewinsky?

A. I don’t think so. I think not. I think I
wanted to see her before I made any calls.

Q. And 80 if they were not hafore, after you

met with her, you made some calls on De-
cember 11th?
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A. I—I believe that's correct.
Q. And you called Mr. Richard Halperin of
McAndrews & Forbes?
A. That’s right.
Q. You called Mr. Peter—
A. Georgescu.
Q. —Georgescu. And he is with what com-

pany?

A. He is chairman and chief executive offi-
cer of Young & Rubicam, a leading advertis-
ing agency on Madison Avenue.

Q. And did you make one other call?

A. Yes. I called Urste Fairbairn, who runs
Human Resources at American Express, at
the American Express Company, where I am
the senior director.

Q. All right. And 80 you made three calls
on December 1l1th. You believe that they
were after you met with Ms. Lewinsky—

A. I doubt very seriously if I would have
made the calls in advance of meeting her.

Q. And why {s that?

A. You sort of have to know what you're
talking about, who you're talking about.

Q. And what did you basically commu-
nicate to each of these officials in behalf of
Ms. Lewinsky?

A. I essentially said that you're going to
hear from Ms. Lewinsky, and I hope that you
will afford her an opportunity to come in and
be interviewed and look favorably upon her
if she meets your qualifications and your
needs for work.

Q. Okay. And at what level did you try to

communicate this information?
A. By—what do you mean by “what level’*?
Q. In the company that you

to?

A. Richard Halperin is sort of the utility
man; he does everything at McAndrews &
Forbes. He is very close to the chairman, he
is very close to Mr. Gittis. And so at
McAndrews & Forbes, I called Halperin.

As 1 said to you, and as my grand jury tes-
timony shows, I called Young & Rubicam,
Peter Georgescu as its chairman and CEO. 1
have had a long-term relationship with
Young & Rubicam going back to three of its
CEOs, the first being Edward Ney, who was
chairman of Young & Rubicam when I was
head of the United Negro College Fund, and
it was during that time that we developed
the great theme, “A mind is a terrible thing
to waste.” 80 1 have had a long-term rela-
tionship with Young & Rubicam and with
Peter Georgescu, 80 I called the chairman in
that instance.

At American Express, I called Ms, Ursie
Fairbairn who is, as I said before, in charge
of Human Resources,

So that is the level—in one instance, the
chairman; in one instance a utilitarian per-
son; and in another instance, the head of the
Human Resources Department.

Q. And the utilitarian connection, Mr.
Richard Halperin, was sort of ap assistant to
Mr. Ron Perelman?

A. That’s correct. He's a lawyer.

Q. Now, going to your meeting on Decem-
ber 11th with Ms. Lewinsky, about how long
of a meeting was that?

A. I don’t—I dan't remember. You have a
record of it, Congressman

Q. And actually, I think you've testified it
was about 15 to 20 minutes, but don’t hold
me to that, either.

During the course of the meeting with Ms.
Lewinsky, what did you learn about her?

A. Uh, enthusiastic, quite taken with her-
self and her experience, uh, bubbly, effer-
vescent, bouncy, confident, ubh—actually, I
sort of had the same impression that you
House Managers had of her when you met
with her. You came out and said she was im-
pressive, and 80 we come out about the same
place.
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Q. And did she relate to you the fact that
she liked being an intern because it put her
close to the President?

A. 1 have never seen a White House intern
who did not like being a White House intern,
and so her enthusiasm for being a White
House intern was about like the enthusiasm
of White House interns—they liked it.

She was not happy about not being there
anymore—she did not like being at the De-
fense Department—and I think she actually
had some desire to go back. But when she ac-
tually talked to me, she wanted to go to New
York for a job in the private sector, and she
thouzht that I could be helpful in that proc-

Q Did she make reference to someone in
the White House being uncomfortable when
she was an intern, and she thought that peo-
ple did not want her there?

A. She felt unwanted—there is no question
about that. As to who did not want her there
and why they did not want her there, that
was not my business.

Q. And she related that—

A. 8he talked about it.

Q. —experience or feeling to you?

A. Yes.

Q. Now, your meeting with Ms. Lewinsky
was on December 11th, and I believe that Ms.
Lewinsky has testified that she met with the
President on December 5—excuse me, on De-
cember 6—at the White House and com-
plained that her job search was not going
anywhere, and the Presldent then talked to
Mr. Jordan.

Do you recall the President talking to you
about that after that meeting?

A. I do not have a specific recollection of
the President saying to me anything about
having met with Ms. Lewinsky. The Presi-
dent has never told me that he met with Ma.
Lewinsky, as best as I can recollect. I—I am
aware that she was in a state of anxiety
about going to work. She was in a state of
anxiety in addition because her lease at Wa-
tergate, at the Watergate, was to expire De-
ocember 3ist. And there was a part of Ms.
Lewinsky, I think, that thought that be-
cause she was coming to me, that she could
come today and that she would have a job to-
morrow. That is not an unusual misappre-
hension, and it's not limited to White House
interns.

Q. I mentioned her meeting with the Presi-
dent on the same day, December 6th. I be-
lieve the record shows the President met
with his lawyers and learned that Ms.
Lewinsky was on the Jones witness list.
Now, did you subsequently meet with the
President on the next day, December 7th?

A. I may have met with the President. I'd
have to—I mean, I'd have to look. I'd have to
look. I don't know whether I did or not.

Q. If you would like to confer—I believe
the record shows that, but I'd like to estab-
lish that through your testimony.

MS8. WALDEN: Yes.

THE WITNESS: Yes.

BY MR. HUTCHINSON:

Q. All right. So you met with the President
on December 7th. And was it the next day
after that, December 8th, that Ms. Lewinsky
called to set up the job meeting with you on
December 11th?

A. I believe that is correct.

Q. And sometime after your meeting on
December 11th with Ms. Lewinsky, did you
have another conversation with the Presi-
dent?

A. Uh, you do understand that conversa-
tions between me and the President, uh, was
not an unusual circumstance.

Q. And 1 understand that—

A. All right.

Q. —and 80 let me be more specific. I be-
lieve your previous testimony has been that
sometime after the 11th, you spoke with the
President about Ms. Lewinsky.
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A. 1stand on that testimony.

Q. All right. And so there's two conversa-
tions after the witness list came out—one
that you had with the President on Decem-
ber 7th, and then a subsequent conversation
with him after you met with Ms. Lewinsky
on the 11th.

Now, in your subsequent conversation
after the 11th, did you discuss with the Presi-
dent of the United States Monica Lewinsky,
and if so, can you tell us what that discus-
sion was?

A. If there was a discussion subsequent to
Monica Lewinsky's visit to me on December
the 11th with the President of the United
States, it was about the job search.

Q. All right. And during that, did he indi-
cate that he knew about the fact that she
had lost her job in the White House, and she
wanted to get a job in New York?

A. He was aware that—he was obviously
aware that she had lost her Job in the White
House, because she was working at the Pen-
tagon. He was also aware that she wanted to
work in New Yark, in the private sector, and
understood that that is why she was having
conversations with me. There is no doubt
about that.

Q. And he thanked you for helping her?

A. There's no question about that, either,

Q. And on either of these conversations
that I've referenced that you had with the
President after the witness list came out,
your conversation on December 7th, and
your conversation sometime after the lith,
did the President tell you that Ms. Monica
Lewinsky was on the witness list in the
Jones case?

A. He did not.

Q. And did you consider this information
to be important in your efforts to be helpful
to Ms. Lewinsky?

A. 1 never thought about it.

Q. Was there a time that you became
aware that Ms. Lewinsky had been subpoe-
naed to give a deposition in the Jones versus
Clinton case?

A. On December 19th when she came to my
office with the subpoena—I think it's the
19th.

Q. That's right. Now, you indicated you
never thought about it, because of course, at
that point, you didn't know that she was on
the witness list, according to your testi-
mo

[Noddinx head up and down.}

Q Now, you said that she came to see you
on December 19th—I'm sorry. I've been in-
formed you didn’t respond out loud, so—

A. Well, if you'd ask the question, I'd be
happy to respond.

Q. I was afraid you would ask me to ask
the question again.

Well, let’s go to the December 19th meet-

A. Fine.

Q. How did it come about that you met
with Ms. Lewinsky on December 18th?

A. Ms. Lewinsky called me in a rather high
emotional state and said that she needed to
see me, and she came to see me.

Q. And she called you on the telephone on
December 19th, in which she indicated she
had received a subpoena?

A. That's right, and was emotional about it
and asked, and so I said come over.

Q. And what was your reaction to her hav-
ing received a subpoena in the Jones case?

A. Surprise, number one; number two,
quite taken with her emotional state.

Q. And did you see that she had a problem?

A. She obviously had a problem—she
thought—

THE VIDEOGRAPHER: We have to go off
the record.

SENATOR THOMPSON: Off the record.

[Recess due to power failure.]

THE VIDEOGRAPHER: We're going back
on the record at 10:48 a.m.
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SENATOR THOMPSON: All right, let the
record reflect that we've been down for 20 to
25 minutes due to a power failure, but we are
ready to proceed now, counsel.

MR. SON: Thank you, Senator
Thompeon.

And Mr. Jordan, before we go back to my
line of questioning, 1 have been informed
that we have that question in which we did
not get an audible response, and so I'm going
to ask the court reporter to read that ques-
tion back.

[The court reporter read back the re-
quested portion of the record.)

THE WITNESS: I did not know that she
was on the witneas list, Congressman. And
let me say parenthetically here that our side
had nothing to do with the power outage.

{Laughter.)

THE WITNESS: As desirable as that may
have been.

[Laughter.)

BY MR. HUTCHINSON:

Q. Thank ‘you, Mr. Jordan. And again,
we're talking about the fact you never
thought about the President not telling you
that Ms. Lewinsky was on the witnees list
because you didn’t know it at the time.

A. I—I did not know it.

Q. All right. Now, before we go back to De-
oember 19th, I've also been informed that
I've been neglectful, and sometimes you will
give a nod of the head, and I've not asked
you to give an audible response. 80 I'm going
to try to be mindful of that, but at the same
time, Mr. Jordan, if you can try to give an
audible response to a question rather than
what we sometimes do in private conversa-
tion, which is a nod of the head. Fair
enough?

A. I'm happy to comply.

Q. Now, we're talking about Deocember
19th, that you had received a call from
Monica Lewinsky; she had been subpoensed
in the Jones case. She was upset. You said,
Come to my office.

Now, when she got to the office, I asked
you, actually, before that, what was your re-
action to her having this subpoena, and she
had a problem because of the subpoena.

A. Yes.

Q. And I believe you previously indicated
that any time a witneds gets a subpoena,
they've got a problem that they would likely
need legal assistance.

A. That's been my experience.

Q. And in fact she did subsequently come
to see you at the office on that December
19th, is that correct?

A. That’s correct.

Q. And what happened at that meeting in
your office with Ms. Lewinsky on the 15th?

A. She, uh, as I said, was quite emotional.
She was—she was disturbed about the sub-
poena. She was disturbed about not having,
in her words, heard from the President or
talked to the President.

It was also in that meeting that it became
clear to me that the—that her eyes were
wide and that she, uh, that—let me—for lack
of a better way to put it, that she had a
‘“thing’* for the President.

Q. And how long was that meeting?

A. I don't know, uh, but it’s {n the record.

MR. HUNDLEY: You testified 456 minutes.

THE WITNESS: Forty-five minutes. Thank
you.

MR. HUTCHINSON: Thank you.

MR. HUNDLEY: Is that okay if I—

MR. HUTCHINSON: That's all right, and
that's helpful, Mr. Hundley.

MR. HUNDLEY: Thank you. I'm trying to
be helpful.

BY MR. HUTCHINSON:

Q. And during this meeting, did she in fact
show you the subpoena that she had received
in the Jones litigation?

A. I'm sure she showed me tlte subpoena.
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Q. And the subpoena that was presented to
you asked her to give a deposition, is that
correct?

A. As Irecollect.

Q. But did it also ask Ms. Lewinsky or di-
rect her to produce certain documents and
tangible objects?

A. 1 think, if I'm correct in my recollec-
tion, it asked that she produce gifts.

Q. Gifts, and some of those gifts were spe-
cifically enumersated.

A. I don’t remember that. I do remember
gifts.

Q. And did you discuss any of the items re-
quested under the subpoena?

A. I did not. What I said to her was that
she needed counsel.

Q. Now, just to help you in reference to
your previous grand jury testimony of March
8, '98—and if you would like to refer to that,
Page, 121, but I believe it was your testimony
that you asked her if there had been any
gifts after you looked at the subpoena.

A. 1 may have done that, and if I—if that's
in my testimony, I stand by it.

Q- And did she—from your conversation
with her, did you determine that in your
opinion, there was a fascination on her part
with the President?

A. No question about that.

Q. And I think you previously deecribed it
that she had a *‘thing” for the President?

A. ‘‘Thing,” yes.

Q. And did you make any specific inquiry
as to the nature of the relationship that she
- had with the President?

A. Yes. At some point during that con-
versation, I asked her directly if she had had
sexual relationships with the President. -

Q. And is this not an extraordinary ques-
tion to ask a M-year-old intern, whether ahe
had sexual relations with the President of
the United States?

A. Not if you see—not if you had witnessed
her emotional state and this “thing,” as 1
say. It was not.

Q. And her emotional state and what she
expressed to you about her feelings for the
President is what prompted you to ask that
question?

A. That, plus the question of whether or
not the President at the end of his term
would leave the First Lady; and that was
alarming and stunning to me.

Q. And she related that question to you in
that meeting on December 19th?

A. That's correct.

Q. Now, going back to the question in
which you asked her if she had had a sexual
relationship with the President, what was
her response?

A. No.

Q. And I'm sure that that was not an idle
question on your part, and ]I presume that
you needed to know the answer for some pur-

pose.

A. I wanted to know the answer based on
what I had seen in her expression; obviously,
based on the fact that this was a subpoena
about her relationship with the President.

Q. And 80 you felt like you needed to know
the answer to that question to determine
how you were going to handle the situation?

A. No. I thought it was a factual data that
I needed to know, and I asked the question.

Q. And why did you need to know the an-
swer to that question?

A. I am referring this lady, Ms. Lewinsky,
to various companies for jobe, and it seemed
to me that it was important for me to know
in that process whether or not there had
been something going on with the President
based on what I saw and based on what I
heard.

Q. And also based upon your years of expe-
rienoce—1 mean your—

A.1don't understand that question.

Q. Well, you have children?
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A. I bave four children; six grandchildren.

Q. And you've raised kids, you've had a lot
of experiences in life, and do you not apply
that knowledge and experience and wisdom
to circumstances such as this?

A. Yes. I've been around, and I've seen
young people, both men and women, overly
excited about older, mature, successful indi-
viduals, yes.

Q. Now, let me just go back as to what sig-
nals that you might have had at this par-
ticular point that there was a sexual rela-
tionship between Ms. Lewinsky and the
President. Was one of those the fact that she
indicated that she had & fascination with the
President?

A. Yes.

Q. And did she relate that “He doesn't call
me enough”?

A. Yes.

Q. And was the fact that there was an ex-
change of gifts a factor in your consider-
ation?

A. Well, I was not aware that there had
been an exchange of gifts. I thought it a tad
unusual that there would be an exchange of
gifts, uh, but it was just clear that there was
& fixation by this young woman on the Presi-
dent of the United States.

Q. And was it also a factor that she had
been issued a subpoena in a case that was
rooted in sexual harassment?

A. Well, it certainly helped.

Q. And that was an ingredient that you
factored in and decided this is a question
that needed to be asked?

A. There's no question about that.

Q. Now, heretofore, the questions or the
discussions with Ms. Lewinsky had simply
been about a job?

A. Had been about a job.

Q. And I think you indicated that you
didn’t have to be an Einstein to know that
this was a question that needed to be asked
after what you learned on this meeting?

A. Yes, based on my own judgment, that is
correct.

Q. Now, at this point, you’re assisting the
President in obtaining a job for a former in-
tern, Monica Lewinsky?

A. Right.

Q. It comes to your attention from Ms.
Lewinsky that she has a subpoena in a civil
rights case against the President. And did
this make you consider whether it was ap-
propriate for you to continue seeking a job
for Ms. Lewinsky?

A. Never gave it a thought.

Q. Despite the fact that you were seeking
the job for Ms. Lewinsky at the request of
the President when she is under subpoena in
& case adverse to the President?

A. I—1 aid not give it & thought. I had com-
mitted that I was going to help her, and I
was going to—and I kept my commitment.

Q. And 80, however she would have an-
swered that question, you would have stiil
prevailed upon your friends in industry to
get a job for her?

A. Congressman, that is a hypothetical
question, and I'm not going to answer a hy-
pothetical question.

Q. Well, I thought you had answered it be-
fore, but if—s0 you don’t know whether it
would have made a difference or not, then?

A. I asked her whether or not she had had
sexual relationships with the President. Ms.
Lewinsky told me no.

MR. HUNDLEY: I'd just like to interject.
My recollection, Congressman, is that in the
grand jury, he gave basically the same an-
swer, that {t was a hypothetical question,
and that he really didn't know what he
would have done had the answer been dif-
ferent. You could double-check it if you
want, but I'm sure I'm right.

BY MR. HUTCHINSON:

Q. Okay, I'm not asking you a hypothetical
question. I want to ask it in this phrase, in
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this way. Did her answer make you consider
whether it was appropriate for you to con-
tinue seeking a job for Ms. Lewinsky at the
request of the President?

A. 1 did not see any reason why I should
not continue to help her in her job search.

Q. Now, was the fact that she was under
subpoena important information to you?

A. It was additional information, cer-

Q. If you were trying to get Ma. Lewinsky
8 job, did you expect her to tell you if she
had any reason to believe she might be a wit-
ness in the Jones case?

A. She did in fact tell me by showing me
the subpoens. I had no expectations one way
or the other.

Q. Well, I refer you to your grand jury tes-
timony of March 8, ‘88 at page 96. Do you re-
call the answer: “I just think that as a mat-
ter of openness and full disclosure that she
would have done that.”

A. And she aid.

Q. Precisely. She disclosed to you, of
course, when she received the subpoens, and
that’'s information that you expected to
know and to be disclosed to you?

A. Fine.

Q. Is—

A. Yes. Fine.

Q. And in fact, if Ms. Currie~I'm talking

- sbout Betty Currie—if she had known that

Ms. Lewinsky was under subpoena, you
would have expected her to tell you that in-
formation as well since you were seeking

- employment for Ms. Lewinsky?

A. Well, it would have been fine had she
told me. I do make a distinction between
being & witness on the one hand and being a
defendant in some sort of criminal action on
the other. She was & witness in the civil
case, and I don't believe witnesses in civil
cases don’t have a right for—to employment.

Q. Okay. I refer you to page 96 of your
grand jury testimony, in which you said: “I
believe that had Ma. Currie known, that she
would have told me.”

And the next question: “‘Let me ask the
question again, though. Would you have ex-
pected her to tell you if she knew?"

And do you recall your answer?

A.Idon’t.

Q. “Yes, sure.”

A. I stand by that answer. "

Q. And 80 it’s your testimony that if Ms.
Currie had known that Ms. Lewinsky was
under subpoena, you would have expected
her to tell you that information?

A. It would have been helpful.

Q. And likewise, would you have expected
the President to tell you if he had any rea-
son to believe that Ms. Lewinsky would be
called as a witnees in the Paula Jones case?

A. That would have been helpful, too.

Q. And that was your expectation, that he
would have done that in your conversations?

A. It—it would certainly have been helpful,
but it would not have changed my mind.

Q. Well, being helpful and that being your
expectation is a little bit different, and so I
want to go back again to your testimony on
March 3, page 95, when the question 1s asked
to you—question: “If the President had any
reason to believe that Ms. Lewinsky could be
called a witness in the Paula Jones case, .
would you have expected him to tell you
that when you spoke with him between the
11th and the 19th about her?”’ :

And your answer: “And I think he would
have.’

A. My answer was yes in the grand jury
testimony, and my answer is yes today.

Q. All right. So it would have been helpful,
and it was something you would have ex-
pected? .

A. Yes

Q. And yet, according to your testimony,
the President did not so advise you of that

.
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fact in the conversations that he had with
you on December 7th and December 11th
after he learned that Ms. Lewinsky was on
the witness list?

A. As I testifiled—

MR. KENDALL: Objection. Misstates the
record with regard to December 11th.

MR. HUTCHINSON: I—1 will restate the
question. I believe it accurately reflects the
record, and I'll ask the question.

BY MR. HUTCHINSON:

Q. And yet, according to your testimony,
the President did not so0 advise you of the
fact that Ms. Lewinsky was on the witness
list despite the fact that he had conversa-
tions with you on two occasions, on Decem-
ber 7th and December 11th?

A. I have no recollection of the President
telling me about the witness list.

Q. And during this meeting with Ms.
Lewinsky on the 11th, did you take some ac-
tion as a result of what she told you?

A. On the 11th or the 18th?

Q. Excuse me. I'm sorry. Let me go to the
19th.

A. Nineteenth.

Q. Thank you for that correction.

Did you refer her to an attorney?

A. Yes, 1 did.

Q. Okay, and who was the attorney that
you referred her to? -

A. Frank Carter, a very able local attorney
here.

Q. And did you give her two or three attor-
neys to select from, or did you just give her
one recommendation?

A. 1 made a recommendation of Frank
Carter. That was the only recommendation.

Q. Now, let me go to I believe it's the next
three exhibits that are in front of you, if
you'd just turn that first page, and I believe
they are marked 29, 31, 32 and 33. And these
are, I believe, exhibits that you have seen be-
fore and are summaries and documents relat-
ing to telephone conversations on this par-
ticular day of December 18th.

{Witnees perusing documents.]

SENATOR DODD: How are thess going to
be marked—as Jordan Deposition Exhibits—

MR. HUTCHINSON: These should be
marked as Exhibits 2, 8, and 4.

SENATOR DODD: Okay.

MR. KENDALL: Excuse me, Mr. Manager.
Are you offering these in evidence?

MR. HUTCHINSON: Not at this time.

Iguess it's 2, 3, 4and 5.

SENATOR THOMPSON: Are .we referring
to the next four exhibits in the package
here?

MR. HUTCHINSON: Yes, sir.

SENATOR THOMPSON: Well, we'll justr—
uhnufy them one at a time, and we'll——

MR. HUTCHINSON: All right.

BY MR. HUTCHINSON:

Q. Let’s go to Exhibit 29 as it's marked,
but for our purpose, we're going to refer to it
as Deposition Exhibit 2.

SENATOR THOMPSON: All right. For
identification for right now, we'll call that
Jordan Exhibit Number 3 for identification,
which is marked as, I assume, Grand Jury
Exhibit Number 29.

{Jordan Deposition Exhibit No. 2 marked
for identification.)

BY MR. HUTCHINSON:

Q. And from this record, would you agree
that you received a call from Ms. Lewinsky
at 1:47 p.m.?

A. For 11 seconds.

Q. All right. And subsequent to that, you
placed a call to talk to the President at 3:51
p.m. and talked to Deborah Schiff?

A. Yes.

Q. And what was the purposs of that call to
Deborall Schiff?

A. I—-I'm certain that I did not call Debo-
rah Schiff. I had no reason to call Deborah
Schiff. My suspicion was that if I in fact
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called 1414, that somehow Deborah Schiff
was answering the telephone.

Q. Were you trying to get hold of the Presi-
dent?

A.1think maybe I was.

Q. All right. And then, subsequent to that,
Ms. Lewinsky arrived in your office at 4:47
p.m.—and I believe that would be reflected
on Exhibit 3—excuse me—Exhibit 4.

MR. HUNDLEY: Four.

THE WITNESS: Yes.

BY MR. HUTCHINSON:

Q. And does it also reflect, going back to
the call records, that you talked to the
President during the course of your meeting
with Ms. Lewinsky at approximately 5:01
p-m.?

A. I beg your pardon?

MR. HUTCHINSON: This would be Exhibit
5.

SENATOR THOMPSON: All right. Let's
mark these for identification purposes.

We have already identified Deposition Ex-
hibit Number 29 as Exhibit Number 2 for
{dentification in Mr. Jordan’s deposition.

The next one would be Grand Jury Exhibit
Number 31, and we will mark that as Exhibit
Number 3 for identification purposes. Fol-
lowing that will be Grand Jury Exhibit Num-
ber 32, that we will identify as Exhibit Num-
ber 4 to Mr. Jordan's deposition for identi-
fication purposes; and Grand Jury Exhibit
Number 33 will be Exhibit Number $ to Mr.
Jordan’s deposition for identification pur-

posea.

Now, do we need to go any further at this
time?

MR. HUTCHINSON: No. Thank you.

SENATOR THOMPSON: All right.

[Jordan Deposition Exhibit Noe. 3, 4 and 5
marked for identification.]

BY MR. HUTCHINSON:

Q. Mr. Jordan—

A. Yes.

Q. —under Exhibit—

A. Yes.

Q. —according to these records, specifi-
cally Exhibit 5, does it reflect that you
talked to the President during the course of
your meeting with Ms. Lewinsky at approxi-
mately 5:01 p.m.?

MR. KENDALL: Object to the form of the
question.

MR. HUTCHINSON: You may answer.

THE WITNESS: I'm oonfused.

MR. HUTCHINSON: There's an objection
as to the form of the question.

THE WITNESS: Oh.

SENATOR THOMPSON: We can resolve it.

MR. KENDALL: The question was do these
records indicate this. If he offers Number 2.
I'm going to object to it. It’s not the best
evidence. It’s a chart. I don't know who pre-

pared it—
SENATOR THOMPSON: He’s referring to 5

now, I believe, isn’t he?

MR. HUTCHINSON: Yes.

SENATOR THOMPSON: I believe this had
to do with 5.

MR. HUTCHINSON: All right.

THE WITNESS: Would you ask your ques-
tion?

BY MR. HUTCHINSON:

Q. Mr. Jordan, I'm simply trying to estab-
lish, and using Exhibit 5 to refresh your
recollection—

MR. KENDALL: 1 withdraw the objection,
I withdaraw the objection.

SENATOR THOMPSON: All right, sir; very
fine.

MR. HUTCHINSON: 'I'hank you.

BY MR. HUTCHINSO,

Q. —that this roeord Exhibit 5, reflects
that you talked to the President during the
course of your meeting with Ms. Lewinsky at
approximately 5:01 p.m.

A. Yes. I—I have never had a conversation
with the President while Ms. Lewinsky was
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present. The wave-in sheet from my office
said that she came in at 5:47—

Q. Four forty-seven.

A. —4:47. She may have been in the recep-
tion area, or she may have been ocutside my
office, but Ms. Lewinsky was not in my of-
fice during the time that I had a conversa-
tion with the President.

Q. And the other alternative would be that
she came into your office, and then you ex-
cused her while you received a call from the
President?

A. That’s a possibility, too—

Q. All right.

A. —but she was not present in my office
proper during the time that 1 was having a
conversation with the President.

Q. Absolutely, and that is clear.

Now, because we got a little bogged down
in the records, let me just go back for a mo-
ment. Is it your understanding, based ypon
the records and recollection, that you re-
ceived a call from Ms. Lewinsky about 1:47;
you talked to Deborah Schiff trying to get
hold of the President about 3:51 that after-
noon; Ms. Lewinsky arrived at about 4:47
p.m.

A. Yes.

Q. Am I correct so far?

A. Yes.

Q. And then you received a call from the
President at about 5:01 p.m.?

A. That’s correct.

MR. HUTCHINSON: I want to say ‘“‘Your
Honor''—I've wanting to do this all day, Sen-
ator—I would offer thess Exhibits 2, 3, 4 and
5 at this time.

MR. KENDALL: I would object to the ad-
misasion of Exhibit Number 3.

SENATOR THOMPSON: Mr. Hutchinson,
could you identify what this exhibit is from?

MR. HUTCHINSON: Well, this exhibit is &
summary exhibited based upon the original
records that establish this. Now, we've estab-
lished it clearly through the testimony, so
it's not of earth-shattering significance
whether this is in the record or not, because
the witness has established it.

SENATOR THOMPSON: All right. But this
is a compilation of what you contend—

MR. HUTCHINSON: Yes.

SENATOR THOMPSON:
the record?

MR. HUTCHINSON: Yes.

SENATOR THOMPSON: Counsel,
really have a problem with that?

MR. KENDALL: Senator Thompson, I don't
know who prepared this or what records it's
based on. I have not objected to any of the
original records, and I'll continue my objec-
tion.

SENATOR THOMPSON: I think in light of
that we will sustain it, if Mr. Hutchinson
thinks it's otherwise in the record anyway,
and not make an issue out of that.

So we will, then, make as a part of the
record Exhibits Numbers 3, 4 and 5 that have
previously been introduoced for identification
purpoees; they will now be made a part of the
record.

MR. HUTCHINSON: Thank you, Senator.

[Jordan Deposition Exhibit Nos. 3, 4 and §
received in evidence.)

BY MR. HUTCHINSON:

Q. Now, Mr. Jordan, you indicated you had
this conversation with the President at
about 5:0!1 p.m. out of the presence of Ms.
Lewinsky. Now, during this conversation
with the President, what did you tell the
President in that conversation?

A. That Lewinsky—I'm sure I told him
that Ms. Lewinsky was in my office, in the
reception area, that she had a subpoena and
that I was going to visit with her.

Q. And did you advise the President as well
that you were going to recommend Frank
Carter as an attorney?

A.Imay have.

—1is otherwise in

do we
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Q. And why was it necessary to tell the
President these facts?

A. I don't know why it was not unneces-
sary to tell him these facts. I was keeping
him informed about what was going on, and
so I told him.

Q. Why did you make the judgment that
you should call the President and advise him
of these facts? .

A. I just thought he ought to know. He was
interested it—he was obviously interested in
it—and I felt some responsibility to tell him,
and I did.

Q. All right. And what was the President's
response?

A. He said thank you.

Q. Subsequent to your conversation with
the President about Monica Lewinsky, did
you advise Ms. Lewinsky of this conversa-
tion with the President?

A. Idoubt {t.

Q. And if she indicates that she was not
aware of that conversation, would you dis-
pute her testimony in that regard?

A. I would not.

Q. And you say that you doubt it. Was
thers a reason that you would not disclose to
her the fact that you talked to the President
when she was the subject of that conversa-
tion?

A. No. I—I didn't feel any particular obli-
gation to tell her or not to tell her, but I did
not tell her.

Q. Now, we have discussed to a limited ex-
tent the gifts that were mentioned in the
subpoens in this discussion that you had
with Ms. Lewinsky. Did she in fact tell you
about the gifts she had received from the
President?

A. I think she told me that she had re-
ceived gifts from the President.

Q. Did she also indicate that there had
been an exchange of gifta?

A. She did.

Q. And did you think that it was somewhat
unusual that there had been an exchange of
gifts?

A. Uh, a tad unusual, I thought.

Q. These—

A. Which again occasioned the question.

Q. Pardon?

A. Which again oocasioned the ultimate
question.

Q. On—on whether thers was a sexusl rela-
tionship?

A. That is correct.

Q. And 20 that was a significant fact in de-
termining whether that question should be
asked?

A. It was an additional fact.

Q. Now, the subpoena also referencee *‘doc-
uments constituting or containing commu-
nications between you"—which would have
been Ms. Lewinsky under the subpoena—
“and the Defendant Clinton, including let-
ters, cards, notes, et cotera.”

Did you ask Ms. Lewinsky at all whether
there were any kinds of cards or communica-
tions between them?

A. Uh, I did not, but she may have volun-
teered that.

Q. And did she tell you about telephone
conversations with the President?

A. She did tell me that she and the Presi-
dent talked on the telephone.

Q. And did she express it in a way that it
was frustrating becauss the President didn't
call her sufficiently?

A. Well, that—that is correct, and she was
disappointed, uh, and disapproving of the
fact that she was not hearing from the Presi-
dent of the United States on a regular basis.

Q. During this conversation with Ms.
Lewinsky, she also made reference to the
First Lady?

A. Yes.

Q. And that was another question of con-
cern when she asked if you thought that the
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President would leave the First Lady at the
end of his term?

A. That is correct.

Q. And what was your reaction to this
statement?

A. My reaction to the statement after I got
over it was that—no way.

Q. Did it send off alarm bells in your mind
a8 to her relationship with the President?

A. I think it's safe to say that she was not
happy.

Q. You're speaking of Ms. Lewinsky?

A. That's the only person we're talking
about, Congressman.

Q. Now, based upon all of this, was it your
conclusion the subpoena meant trouble?

A. Beg your pardon?

Q. Based upon all of these facts and your
conversation with Ms. Lewinsky, was it your
conclusion that the subpoena meant trouble?

A. Well, I always, based on my experience
with the grand jury, believe that subpoenas
are trouble.

Q. I think you've used the language, “‘ipso
facto’ meant trouble?

A. Yes, yes, right.

Q. Now, subsequent to your meeting with
Ms. Lewinsky on this occasion, did you in
fact set up an appointment with Mr. Frank
Carter?

A. Yes—for the 22nd, I belfeve.

Q. Which I believe would have been the
first part of the next week?

A. That’s right.

Q. And still on December 19th, after your
meeting with Ms. Lewinsky, did you subse-
quently see the President of the United
States later that evening?

A.1did.

Q. And is this when you went to the White
House and saw the President?

A. Yes.

Q. At the time that Ms. Lewinsky came to
8ee you on Decernber 19th, did you have any
plans to attend any social function at the
White House that evening?

A. 14id not.

Q. And in fact there was a soclal invitation
that you had at the White House that you
declined?

A. I had—I had declined it; that’s right.

Q. And subsequent to Ms. Lewinsky visit-
ing you, did you change your mind and go
sse the President that evening?

A. After the—a social engagement that
Mrs. Jordan and I had, we went to the White
House for two reasons. We went to the White
House to see some friends who were there,
two of whom were staying in the White
House; and secondly, I wanted to have a con-
versation with the President.

Q. And this conversation that you wazted
to have with the President was one that you
wanted to have with him alone?

A. That is correct.

Q. And did you let him know in advance
that you were coming and wanted to talk to
him?

A. I told him I would see him sometime
that night after dinner.

Q. Did you tell him why you wanted to see
him?

A. No.

Q. Now, was this—once you told him that
you wanted to see him, did it occur the same
time that you talked to him while Ms.
Lewinsky was waiting outside?

A. It could be. I made it clear that I would
come by after dinner, and he said fine. .

Q. Now, let me backtrack for just & mo-
ment, because whenever you talked to the
President, Ms. Lewinsky was not inside the
room—

A. That’s correct.

Q. —and therefore, you did not know the
detafls about her questions on the President
might leave the First Lady and those ques-
tions that set off all of these alarm bells.
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A. {Nodding head up and down.)

Q. And so you were having-—is the answer
yes?

A. That's correct.

Q. And s0 you were having this discussion
with the President not knowing the extent of
Ms. Lewinsky's fixation?

A. Uh—

Q. 1Is that correct?

A. Correct.

Q. And, regardless, you wanted to see the
President that night, and so you went to see
him. And was he expecting you?

A. I believe he was.

Q. And did you have a conversation with
him alone?

A. Idid.

Q. No one else around?

A. No one else around.

Q. And I know that'’s a redundant question.

A. It’s okay.

Q. Now, would you describe your conversa-
tion with the President?

A. We were upstairs, uh, in the White
House. Mrs. Jordan—we came in by way of
the Southwest Gate into the Diplomatic En-
trance—we left the car there. I took the ele-
vator up to the residence, and Mrs. Jordan
went and visited at the party. And the Presi-
dent was already upstairs—I had ascertained
that from the usher—and I went up, and 1

. faised with him the whole question of

Monica Lewinsky and asked him directly if
he had had sexual relations with Monica
Lewinsky, and the President said, “No,
never."

Q. All right. Now, during that conversa-
tion, did you tell the President again that
Monica Lewinsky had been subpoenaed?

A. Well, we had established that.

Q. All right. And did you tell him that you
were concerned about her fascination?

A.T1did.

Q. And did you describe her as being emo-
tional in your meeting that day?

A. Idid.

Q. And did you relate to the President that
Ms. Lewinsky asked about whether he was
going to leave the First Lady at the end of
the term?

A. 1did.

Q. And as—and then, you concluded that
with the question as to whether he had had
sexual relations with Ms. Lewinsky?

A. And he said he had not, and I was satis-
filed—end of conversation.

Q. Now, once again, just as I asked the
question {n reference to Ms. Lewinsky, it ap-
pears to me that this is an extraordinary
question to ask the President of the United
Btates. What led you to ask this qQuestion to
the Presidens?

A. Well, first of all, I'm asking the ques-
tion of my friend who happens to be the
President of the United States.

Q. And did you expect your friend, the
President of the United States, to give you a
truthful answer?

A.1diad.

Q. Did you rely upon the President's an-
swer in your decision to continue your ef-
forts to seek Ms. Lewinsky a job?

A. T belleved him, and I continued to do
what I had been asked to do.

Q. Well, my question was mors did you rely
upon the President’s answer in your decision
to continue your efforts to seek Ms.
Lewinsky a job.

A. I did not rely on his answer. I was going
to pursue the job in any event. But I got the
answer to the question that I had asked Ms.
Lewinsky earlier from her, and I got the an-
swer from him that night as to the sexual re-
lationshipe, and he said no.

Q. It would appear to me that there's two
options. One, you asked the question in
terms of idle conversation, and that does not
seem logical in view of the fact that you
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made a point to go and visit the President
about this alone.

A. Yes. 1 never said that—I never talked
about options. I told you I went to ask him
that question.

Q. Well, was it idle conversation, or was
there a purpose in you asking him that ques-
tion?

A. It obviously, Congressman, was not idle
conversation.

Q. All right.

A. For him nor for me.

Q. There was a purpose in it—and would
you describe it as being important, the ques-
tion that you asked to him?

A. I wanted to satisfy myself, based on my
visit with her, that there had been no sexual
relationships, and he said no, as she had said
no.

Q. And why was it important to you to sat-
isfy yourself on that particular point?

A. 1 had seen this young lady, and I had
seen her reaction, uh, and it raised a pre-
sumption, uh, and I wanted to satisfy myself,
as I had done with her, that there had been
no sexual relationship between them.

Q. If you had—

A. And I did satisfy myself.

Q. And if you had—well, let me rephrase it.
If you believed the presumption, or if you
had evidence that Ms. Lewinsky did have
sexual relations with the President, would
this have affected your decision to act in the
President's interest in locating her a job
when she had been subpoenasd in & case ad-
verse to the President?

A.1do not think it would have affected my
decision.

Q. Now, you mentioned that you set up an
appointment for Ms. Lewinsky at the office
of Frank Carter for December 22nd.

A. Right.

Q. Prior to that appointment with Mr.
Carter, did Ms. Lewinsky come to see you in
your office?

A. 1 took Ms. Lewinsky from my office, in
my Akin Gump, chauffeur-driven car, to
Frank Carter's office.

Q. And when she arrived at your office, did
you have a discussion with her?

A. I think I got my coat, she got her—she
had on her coat—and we left.

Q. While in your office before going to see
Mxl;.? Carter, did Ms. Lewinsky ask about her
Jo

A. Every conversation that I had with Ms.
Lewinsky had at some point to do with pend-
ing employment.

Q. And I take that as a ‘‘yes’” answer, but
I wonld also refer you to page 184 of your pre-
vious testimony in which that answer was

Q. Andsopdortogoingtoaoeur Carter,
you met with Ms. Lewinsky and--where she
asked about her job?

A. Well, as I'm putting on my coat, I mean,
we did not sit down and have a conference.
We had an appointment.

Q. Now, you last testified before the grand
jury in June of 1998, and you have not had
the opportunity to address some issues that
Ms. Lewinsky raised when she testified be-
fore the grand jury in August of 1988, and I
would like to—there will be a number of
questions as we go through this today relat-
ing to some things that she testified to, be-
cause it's important that we hear your re-
sponses to it, and 8o I'd like to ask you about
a couple of these particular areas.

During this meeting—and you say it was a
short meeting, that you really didn’t sit
down—but during this time, did Ms.
Lewinasky ask if you had told the President
mt7she had been subpoenaed in the Jones
case’

A. She may have, and—and if she did, I an-
swered yes.
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Q. Even though you did not tell her about
the conversation on December 19th that you
had with the President in which you told the
President she had been subpoenaed?

A. If she had asked, I would have told her.
If she asked me on the 22nd, I answered yes.

Q. And did Ms. Lewinsky show you any
gifts that she was bringing to Mr. Frank
Carter?

A. Yeah—I'm not aware that Ms. Lewinsky
showed me any gifts. I have no—I have no
recollection of her having shown me gifts
given her by the President. And my best
recollection is that she came to my office, I
got myself together, and that we left. I have
no recollection of her showing me gifts given
her by the President.

Q. Would you dispute if she in fact had
gifts with her on that occasion?

A. I don’t know whether she had gifts with
her or not. 1 do have—I have no recollection
of her showing me, saying, ‘‘This is a gift
given me by the President of the United
States.”

Q. And if she testifies that she showed you
the gifts she was bringing Mr. Carter, you
would dispute that testimony?

A. I have not any recollection of her show-
ing me any gifts.

Q. And I take that as not denying it—

MR. KENDALL: Object.ion to form.

BY MR. HUTCHINSO

Q. —but that you have no recollection.

A. Uh, 1 don’t know how else to say It to
you, Mr. Congressman.

Q. Well—

A. T have no recollection of Ms. Lewinsky
coming to my office and showing me gifts
given her by the President of the United
States.

Q. Let me go on. Did Ms. Lewinsky tell you
that she and the President had had phone
sex?

A. I think Ms.—I know Ms. Lewinsky told
me about, uh, telephone conversations with
the President. If Ms. Lewinsky had told me
something about phone sex, I think I would
have remembered that.

Q. And therefore, if she testifies that she
told you that Ms. Lewinsky and the Presi-
dent had phone sex, then you'd simply deny
her mtiml ony in that regard?

A I—

MR. KENDALL: Object to the form.

THE WITNESS: 1 have no recollection,
Congressman, of Ms. Lewinsky telling me
about phone sex—but given my age, 1 would
probably have been interested in what that
was all about.

SENATOR THOMPSON: We'll overrule the
objection. It’s a leading question, but I think
that it will be permissible for these purpoees.

MR. HUTCHINSON: It's my understanding,
Senator, that under the Senate rule, that the
wit.ness would be considered an adverse wit-

BENA'IOR THOHPSON That's correct.

BY MR. HUTCHINBO

Q. Well, I don’t mean to engage in disputes
over fine points, but I guess—

A. Well, you obviously, Congressman, have
Ms. Lewinsky saying one thing and me say-
ing another. I stand by what I said.

Q. Which is that you have n¢ recollection
of that discussion taking place.

A. But I do think that I would have re-
membered it had it happened.

Q. All right. Now, after your brief encoun-
ter or meeting with Ms. Lewinsky in your of-
fice, did you take Ms. Lewinsky in your vehi-
cle to Mr. Carter's office?

A. Yes.

Q. And when you arrived at Mr. Carter's of-
fice,  did yon meat with Mr. Carter in ad-
vance, while Ms. Lewinsky waited outside?

A. I said a brief hello to him. We talked
about lunch. I never took off my ooat. I did
take off my hat, because it was inside. And
1 left them, and I got a piece of his candy.
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Q. Now, I was looking at the testimony of
Mr. Carter. Now, do you recall a meeting
with Mr. Carter in his office while Ms.
Lewinsky waited outside, even if it might
have been a brief meeting?

A. Yes, I think maybe 1 went in. I just
don’t know—I was there for a very short
time.

Q. Did you explain to Mr. Carter that you
were seeking Ms. Lewinsky a job at the re-
quest of the President?

A. No, I did not, but I think he knew that.

Q. And why do you think he knew that?

A. I must have told him.

Q. So at some point, you believe that you
told Mr. Carter that you were seeking Ms.
Lewinsky a job at the request of the Presi-
dent?

A. I think I may have done that.

Q. Now, you have referred other clients to
Mr. Carter during your course of practice
here in Washington, D.C.?

A. Yes, I have.

Q. About how many lnvo you referred to

?

A. Oh, 1 don't know. Maggie Williams is
one client that I—I remember very defl-
nitely.

I like Frank Carter a lot. He's a very able
young’ lawyer. He's a first-class person, a
first-class lawyer, and he's one of my new ac-
quaintances amongst lawyers in town, and I
like being around him. We have lunch, and
he’s a friend.

Q. And is it true, though, that when you've
referred other clients to Mr. Carter that you
never personally delivered and presented
that client to him in his office?

A. But I delivered Maggie Williams to him
in my office. I had Maggie Williams to come
to my office, and 1t was in my office that 1
introduced, uh, Maggie Williams to Mr.
Carter, and she chose other counsel. 1 would
have happily taken Maggie Wlllim to his
office.

Q. But this is the only occasion that you
took your Akin, Gump-chauffeured vehicle
and delivered the client to Mr. Carter in his
office?

A. It was.

Q. Now, we’re not going to go through,
probably to your relief, each day’s phone
calls, but is 1t safe to say that Ms. Lewinsky
called you regularly, both keeping you post-
ed on her interviews and contacts, but also
asking you what you knew about her job de-
sires?

A. That is correct.

Q. And it is also true that during this proc-
es8s, you kept the Fresident informed?

A. That, too, is correct.

Q. And did the President ever give you any
other instruction other than to find Ms.
Lewinsky a job in New York?

A. 1do not view the President as giving me
instructions. The President is a friend of
mine, and I don't believe friends instruct
friends. Our friendship is one of parity and
equality.

Q. Let me rephrase it, and that's—

A. Thank you.

Q. That's a fair comment that you cer-
tainly made.

Did you ever receive any other request
from the President in reference to your deal-
ing with Monica Lewinsky other than the re-
quest to find her a job in New York?

A. That is correct.

MR. HUTCHINSON: I've been informed
that there's a few minutes left on the tape.
Do you want to break?

THE VIDEOGRAPHER: Yes.

SENATOR THOMPSON: All right. Let's
take & 5-minute tiraak at this point.

Also, if it's not objiectionadle to anyons,
let’s move a little closer to 1 o’clock, after
all, for lunch, if that’'s okay. We have a con-
ference that that will coincide with a little
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better, but for right now, let's take a 5-
minute break.

SENATOR DODD: Just before we do, just
to make i{t—and the admonition about
these—these—this matter being in—con-
fidential.

SENATOR THOMPSON: Right.

SENATOR DODD: And I'm going to restate
that over and over again today, so that peo-
ple understand the rules under which we're
operating here, and this is confidentisl and
no one is to reveal anything they hear, ex-
cept to the people that was listed in Senator
Thompeon’s opening remarks.

SENATOR THOMPSON: Absolutely.

We'll be in recess.

THE VIDEOGRAPHER: This marks the
end of Videotape Number 1 in the deposition
of Vernon E. Jordan, Jr. We are going off the
record at 11:35 a.m.

[Recess.)

THE VIDEOGRAPHER: This marks the be-
ginning of Videotape Number 2 in the deposi-
tion of Vernon E. Jordan, Jr. We are going
back on the record at 11:48 a.m.

SENATOR THOMPSON: All right, Mr.
Hutchinson, and you have consumed an hour
and 40 minutes.

MR. HUTCHINSON: Thank you, Senator
Thompeon.

BY MR. HUTCHINSON:

Q. Mr. Jordan, I was reminded that the last
question I asked you received an answer that
1 didn’t, at least, understand, so I'm going to
reask that question, and the question that I
had asked, I believe, was: Did you ever re-
celve any other request from the President
in reference to your dealings with Ms.
Lewinsky other than the request to find her
& job in New York? And I think your answer
was: That's correct. And that confuses me a
little bit, so 16t me rephrase the question.

Did you ever receive—not rephrase it, but
restate the question. Did you ever receive
any other request from the President in ref-
erence to your dealings with Monica
Lewinsky other than the request to find her
a job in New York?

A.1did not.

Q. Now, let me go to December 31, 1997, in
reference to another issue that Ms. Lewinsky
has testified about in her August grand jury
appearance and in which you have not had
the opportunity to discuse in detail.

Ms. Lewinsky has testified that she met
you for breakfast at the Park Hyatt—

MR. HUNDLEY: Excuse me. I think you
misspoke yourself. You said '97.

MR. HUTCHINSON: This is ‘97, right?

MR. HUNDLEY: It is? I apologise.

MR. HUTCHINSON: Okay. Thank you, Mr.
Hundley. The years are confusing, but I be-
lleve this ia December 31, 1907.

BY MR. HUTCHINSON:

Q. And Ms. Lewinsky has testified that she
met you for breakfast at the Park Hyatt, and
even specifically as to what she had for
breakfast on that particular oocasion when
she met with you and as to the conversation
that she had.

And I want to show you, in order to hope-
fully refresh your recollection, an exhibit
which I'm going to mark as the next exhibit
number, which will be 6, I believe?

SENATOR THOMPSON: Yes. What—

MR. HUTCHINSON: And it's in the binder
a8 Exhibit 42. It is not there, but it is in the
binder as Exhibit 43.

SENATOR THOMPSON: Let’s take a mo-
ment 80 everyone can refer to that.

BY MR. HUTCHIN H

Q. Have you located that, Mr. Jordan?

A. [Nodding head up and down.}

Q. And this receipt, is this a receipt for a
charge that you had at the Park Hyatt on
December 31st? )

A. That’s an American Express receipt for
breakfast.

CONGRESSIONAL RECORD— SENATE

Q. And is the date December 31st?

A. That is correct.

Q. And does it reflect the items that were
consumed at that breakfast?

A. It reflects the items that were paid for
at that breakfast.

(Laughter.}

BY MR. HUTCHINSON:

Q. Does it appear to you that this is a
breakfast for two people?

A. The price suggests that it was a break-
fast for two peaple.

Q. All right. And the fact that there's two
coffees, there is one omelet, one English
muffin, one hot cereal, and can you identify
?‘ou’l that what you ordinarily eat at break-

ast?

A. What I ordinarily eat at breakfast var-
ies. This morning, it was fish and grits.

Q. All right. Now, Ms. Lewinsky in her tes-
timony, I think, referenced as to what she
ate, which I believe would be confirmed in
this record.

Do you recall a meeting with Ms.
Lewinsky at the Park Hyatt on December
31st of —

A. If you—

Q. —19077

A. If you would refer to my testimony be-
fore the grand jury when asked about &
breakfast with Ms. Lewinsky on December
31st, I testified that I did not have breakfast
with Ms. Lewinsky on December 31st because
I did not remember having had breakfast
with Ms. Lewinsky on December 31st. It was
not on my calendar. It was New Year's Eve.
I have breakfast at the Park Hyatt Hotel
three or four times a week if I am in town,
and 80 I really did not remember having
breakfast with Ms. Lewinsky. And that's an
honest statement, I did not remember, and I
told that to the grand jury.

It is clear, based on the evidence here, that
1 was at the Park Hyatt on December Slst.
80 I do not deny, despite my testimony be-
fore the grand jury, that on December Slst
that I was there with Ms. Lewinsky, but I did
testify before the grand jury that I did not
remember having a breakfast with her on
that date, and that was the truth.

My recollection has subsequently been re-
freehed, and—and so it is—it is undeniable
that there was a breakfast in my usual
breakfast place, in the corner at the Park
Hyatt. I'm there all the time.

Q. All right. And so—and that would be
with Ms. Lewinsky?

A. Yes. : .

Q. And 80 the—so your memory has been
refreshed, and I appreciate the statement
that you just made.

Let me go to that meeting with her and
ask whether during this occasion that you
met her for breakfast that there was a dis-
cussion about Ms. Linda Tripp and Ms.
Lewinsky's relationship with her and con-
versations with her.

A. I also testified in my grand jury testi-
mony that I never heard the name ‘“‘Linda
Tripp” until such time that I saw the Drudge
Report. I did not have a conversation with
Ms. Lewinsky at the breakfast at the Park
Hyatt Hotel on December 31st about Linds
Tripp. I never heard the name “Linda
Tripp,” knew nothing about Linda Tripp
antil I read the Drudge Report.

Q. All right. And do you recall a discussion
with Ms. Lewinsky at the Park Hyatt on this
occasion in which there were notes discussed
that she had written to the President?

A. I am certain that Ms. Lewinsky talked
to me about notes.

Q. On this occasion?

A. Yes.

Q. And would these have been notes that
she would have sent to the President?

A. I think that there was—these notes had
to do with correspondence between Ms.
Lewinsky and the President.
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Q. And would have she mentioned the re-
tention or copies of some of that carrespond-
ence on her computer in her apartment?

A. She may have done that,.

Q. And did you ask her a question, were
these notes from the President to you?

A. I understood from our conversation that
she and the President had correspondence
that went back and forth.

Q. And did you make a statement to her,
*‘Go home and make sure they're not there'?

A. Mr. Hutchinson, I'm a lawyer and I'm a
loyal friend, but I'm not a fool, and the no-
tion that I would suggest to that
they destroy anything just defies anything
that I know about myself. 8o the notion that
1 said to her go home and destroy motes is ri-
diculous.

Q. Well, I appreciate that reminder of ethi-
cal responsibilities. It was—

A. No, it had nothing to do with ethics, as
much as it's just good common sense, moth-
er wit. You remember that in the South.

Q. And so—and let me read a statement
that she made to the grand jury on August
6th, 1968. This is the testimony of Ms.
Lewinsky, referring to a conversation with
you at the Park Hyatt that, ““She,” referring
to Linda Tripp, “‘was my friend. I didn’t resal-
ly trust her. I used to trust her, bat I didn"t
trust her anymore, and I was a little bit con-
cerned because she had spent the night at

-my home & few times, and I thought—I told

Mr. Jordan. I said, 'Well, maybe she’s heard
some'—you know, I mean, maybe she saw
some notes lying around, and Mr. Jordan
said, 'Notes from the President to you?,' and
1 said, 'No. Notes from me to the President,’
and he said, 'Go home and make sure they're
not there.’”

A. And, Mr. Hutchinson, I'm saying to you
that I never heard the name “Linda Tripp”
until I read the Judge—Drudge Report.

Secondly, let me say to you that L too,
have read Ms. Lewinsky’s testimony about
that breakfast, and I can say to you, without
fear of contradiction on my part, maybe on
her part, that the notion that I told her to go
home and destroy notes is just out of the
question.

Q. And 80 this is not a matter of you not
recalling whether that oocurred or not—

A. Iam telling you—

Q. Well, let me—

A. —emphatically—

Q. Mr. Jordan, let me finish the question.

A. Okay, all right. .

Q. Please, sir.

A. Okay.

Q. It's sort of important for the record.

This is a statement by Mas. Lewingky that
you flatly and categorically deny?

A. Absolutely.

Q. Now, you talked about “mother wit,” I
think it was; that you knew at the time that
you had this discussion with Ms. Lewinsky
that these notes would have been covered by
the subpoensa based upon your discussion of
that on December 19th?

A. Ask that question again.

Q. All right. This is & meeting on Decem-
ber 31st at the Park Hyatt.

A. Right.

Q. A discussion about the notes, cor-
respondence between Ms. Lewinsky and the
President. "

A. Right.

Q. You are aware, based upon your discus-
sion of the subpoena on December 19th, that
these were covered under the subpoena?

A. Yes.

Q. And did you tell Ms. Lewinsky that you
need to make sure you tell your attorney,
Mr. Carter, and that these are turned over
under the subpoena?

A. What I did not tell her was to destroy
the notes. Whether I told her to give them to
Mr. Carter or not, I have no recollection of
that.
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Q. But you knew at the time that these
notes were a matter of evidence?

A. I think that's a valid assumption.

Q. But you knew that?

A. It’s a valid assumption.

Q. Now, during this meeting at the Park
Hyatt, did Ms. Lewinsky also make it clear
to you that she was in love with the Presi-
dent?

A. That, I had already concluded.

Q. And if Ms.—now, was there anything
else at the Park Hyatt at this meeting on
December 8lst that you recall discussing
with Ms. Lewinsky?

A. Job, work, itn New York, in the private
sector.

Q. And that was the—was this a meeting
that was set up at her request or your re-
quest?

A. I'm certain it was at her request. I am
fairly certain that I did not call Ms.
Lewinsky and say will you join me at the
Park Hyatt for breakfast on December 31st,
on New Year's Eve.

Q. All right. And did you also talk about
her situation under the subpoena and the
fact that she was going to have to give testi-
mony, it looked like?

A. 1 am not Ms. Lewinsky's lawyer, and I
did not view it as my responsibility to give
Ms. Lewinsky advice and counsel.

I had found her very able, competent coun-

sel.

Q. Respectfully, I am simply asking wheth-
er that was discussed.

A. And I am simply saying to you, I did not
provide her legal counsel.

Q. Okay. Was it discussed in—not in terms
of legal representation, but in terms of Mr.
Jordan to Monica Lewinsky about any emo-
tional concerns she might have about pend-
ing testimony?

A. I have no recollection of talking to her
about pending testimony.

Q. Fair enough. Now, let's go back to Mr.
Carter’s representation of Ms. Lewinsky that
you referred to. Were you aware that Mr.
Carter was preparing an affidavit for Mas.
Lewigsky to sign in the Jones case?

A. Yes.

Q. And on or about the 6th or 7th of Janu-
ary, did you beoome aware that she in fact
had signed the affidavit and that Mr. Carter
had filed & motion to quash her subpoena in
the case?

A. 8he told me that she had signed the affi-
davit.

Q. And did in fact Mr. Carter also relate to
you t#at that had occurred?

. Yes.

Q. And I think you made a statement in
your March grand jury testimony that there
Wwas no reason for accountability, that ha re-
assured me that he had things under control?

A. That is correct. 1 stand by that testi-

mony.

Q. And now, {f you would, look at the next
exhibit, which is in that stapled bunch of ex-
hibits that have been provided to you.

MR. HUTCHINSON: This will be Exhibit
No. 7, we'll mark for your deposition.

And, Senator, did we put Exhibit No. 6 in?

SENATOR THOMPSON: No, we didn’t.

MR. HUTCHINSON: 1 would like to offer
that as an exhibit to this deposition.

SENATOR THOMPSON: It will be made a
part of the record.

[Jordan Deposition Exhibit Nos. 6 and 7
marked for 1dentification.)

[Witness perusing document.)

SENATOR DODD: That {s Number 6?

MR. HUTCHINSON: Six. That's the Park
Hyatt.

SENATOR DODD: Oh, that is going to be
Number 8, the Park Hyatt, not the—

MR. HUTCHINSON: Yes.

SENATOR THOMPSON: Now, what is 72

MR. HUTCHINSON: Now, 7 is the affidavit
of Jane Doe Number 8, which in the—I think
everybody has found that in the book.
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SENATOR THOMPSON: What is the grand
jury number?

MR. HUTCHINSON: It's 85, the grand jury
number.

This will be Deposition Exhibit Number 7.

BY MR. HUTCHINSON:

Q. Now, Mr. Jordan, I think you're review-
ing that.

This affidavit bears the signature on the
last page of Monica S. Lewinsky, is that cor-
rect?

A. Yes.

Q. And have you ever seen this signed affi-
davit before?

A.Idon’t think so. .

Q. Do you not recall that Ms. Lewinsky
brought this in and showed it to you?

A. She may have.

Q. And I'd be glad to refresh you. I know
that some of this—

A. Yeah, if it’s in the testimony, Congress-
man.

Q. Page 192 of your previous grand jury tes-
timony. Is it your recollection that she
showed this to you in a meeting in your of-
fice after she had signed it?

A. Istand by that testimony.

Q. And 80 the date of that signature of Ms.
Lewinsky, is that January 72

A. January Tth, 1968.

Q. All right. Now, whenever she presented
this signed affidavit to you, did you read it
sufficiently to know that it stated that Ms,
Lewinsky did not have a sexual relationship
with the President?

“:. 1 was aware that that was in the affida-

Q. And 1 belteve you previously testified
that you're a quick reader and you skimmed
it and familiarised yourself with 1t?

A. Skimmed {t.

Q. And prior to seeing the signed affidavit
that she brought to you, the day after it was
signed, was there a time that Ms. Lewinsky
called you concerning the affidavit and said
that she had some questions about the draft
of the affldavit?

A. Yes. I do recollect her calling me and
asking me about the affidavit, and I said to
her that she should talk to the—talk to
Frank Carter, her counssl, about the affida-
vit and not to me.

Q. And if I could go into, again, some areas
that had not been previously asked to you,
and since Ms. Lewinsky testified to the
grand jury on August 6th.

Ms. Lewinsky has testified that she
dropped a copy of the affidavit to you, and
that you—and that you and she had a tele-
phone ‘conversation in which you discussed
changes to the affidavit. Does this refresh
your recollection, and do you agree with Ms.
Lewinsky's recollection of a discussion on
changes in the affidavit?

A. Ido agree with the assumption—I mean,
I do agree with the statement that Ms.
Lewinsky dropped the affidavit off and called
me up about the affidavit and was quite ver-
bose about it, and 1 sort of listened and said
to her, ““You need to talk to Frank Carter.”

Showunotuﬂsnodwlththst.mdaosho
kept talking and I kept doodling and listen-
ing as she went on in sort of a, for lack of a
better word, babble about this—about this
thing, but it was not my job to advise her
about an affidavit. I don't do affidavits.

Q. Now, if I may show you, which would be
Exhibit—

MR. HUTCHINSON: First, let me go ahead
and offer 7.

SENATOR THOMPSON: It's made & part of
the record.

[Jordan Deposition Exhibit No. 7 received
in evidence.]

MR. HUTCHINSON: It's part of the record.

And then go to Exhibit 8, which was
marked as Exhibit % as your previous grand
jury testimony.
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[Jordan Deposition Exhibit No. 8 marked
for identification.)

[Witness perusing document.)

BY MR. HUTCHINSON:

Q. Now, Exhibit 8 is & summary of tele-
phone calls on January 6th, which would be
the day before the affidavit was signed by
Ms. Lewinsky on the Tth.

Now, you can reflect on that for a moment,
but in reviewing these calls, it appears that
Mr. Carter was paging Ms. Lewinsky early
on in the day. 11:32 a.m., and then at 3:26,
you had a telephone call with Mr. Carter for
6 minutes and 42 seconds.

And thea there was—call number 6 was to
Ms. Lewinsky, which was obviously a 2M-sec-
ond short call, and then a subsequent call for
almost 6 minutes at 3:49 pm. to Ms.
Lewinaky.

Was this last call for 5 minutes to Ms.
Lewinsky the call that you just referenced in
which the draft affidavit was discussed?

A. I think that is ocorrect. The 24-second
call, I think, was voice mail.

Q. Was—was—pardon?

A. Voice malil.

Q. Certainly.

And subsequent to your conversation with
Ms. Lewinaky for 5 minutes and 54 seconds,
did you have two calls to Mr. Carter, which
would be No. 8 and 10?
perusing document.]

THE WITNESS: Yes.

BY MR. HUTCHINSON:

Q. Do you know why you would have been
calling Mr. Carter on three occasions, the
day before the affidavit was signed?

A. Yeah. I--my recallection is—is that I
was exchanging or sharing with Mr. Carter
what had gone on, what she had asked me to
do, what I refused to do, reaffirming to him
that he was the lawyer and I was not the
lawyer. I mean, it would be 80 presumptuous
of me to try to advise Frank Carter as to
how to practioe law.

Q. Would you have been relating to Mr.
Carter your oonversations with Ms.
Lewinsky?

A. I may have.

Q. And If Ms. Lewinsky expressed to you
any concerns about the affidavit, would you
have relayed those to Mr. Carter?

A. Yes.

Q. And if Mr. Carter was a good attorney
that was conoerned about the economics of
law practice, he would have likely billed Ms.
Lewinsky for some of those telephone calls?

A. You have to talk to Mr. Carter about his
billing.

Q. It wouldn't surprise you if his billing did
reflect a—a charge for a telephone conversa-
tion with Mr. Jordan?

A. Keep In mind that Mr. Carter spent
most of his time in being a legal services
lawyer. I think his concentration is pri-
marily on service, rather than billing.

Q. But, again, based upon the conversa-
tions you had with him, which sounds like
conversations of substance in reference to
the affidavit, that it would be consistent
with the practice of law if he charged for
thoee conversations?

A. That'’s & question you'd have to ask Mr.
Carter.

Q. They were conversations of substance
with Mr. Carter concerning the affidavit?

A. And they were likely conversations
about more than Ms. Lewinsky.

Q. But the answer was yes, that they were
conversations of substance in reference to
the affidavit?

A. Or at least a portion of them.

Q. In other words, other things might have
been discussed?

A. Yes.

Q. In your conversation with Ms, Lewinsky
prior to the affidavit being signed, did you in
fact talk to her about both the job and her
concerns about parts of the affidavit?
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A. 1 have never in any conversation with
Ms. Lewinsky talked to her about the job, on
one hand, or job being interrelated with the
conversation about the affidavit. The affida-
vit was over here. The job was over here.

Q. But the—in the same conversations,
both her interest in a job and her discussions
about the affidavit were contained in the
same conversation?

A. As I said to you before, Counselor, she
was always interested in the job.

Q. Okay. And she was always interested in
the job, and so, if she brought up the affida-
vit, very likely it was in the same conversa-
tion?

A. No doubt.

Q. And that would be consistent with your
previous grand jury testimony when you ex-
pressed that you talked to her both about
the job and her concerns about parts of the
affidavit?

A. That is correct.

Q. Now, on January 7th, the affidavit was
signed. Subeequent to this, did you notify
anyone in the White House that the affidavit
in the Jones case had been signed by Ms.
Lewinsky?

A. Yeah. I'm certain I told Betty Currie,
and I'm fairly certain that I told the Presi-
dent.

Q. And why did you tell Bestty Currie?

A. I'm~1I kept them informed about every-
body else that was—everything else. There
Was no reason not to tell them about that
she had signed the affidavit.

Q. And why did you tell the President?

A. The President was obviously interested
in her job search. We had talked about the
affidavit. He knew that she had a lawyer. It
was in the due course of a conversation. 1
would say, “‘Mr. President, she signed the af-

- fidavit. She signed the affidavit.”

Q. And what was his response when you in-
formed him that she had signed the affida-
vit?

A. “Thank you very much.”

Q. All right. And would you also have been
giving him a report on the status of the job
search at the same time?

A. He may have asked about that, and—
and part of her problem was that, you know,
she was—there was & great deal of anxiety
about the job. She wanted the job. She was
unemployed, and she wanted to work.

Q. Now, 1 think you indicated that he was
obviously concerned about—was it her rep-
resentation and the affidavit?

A. 1 told him that I had found counsel for
her, and I told him that she had signed the
affidavit.

Q. Okay. You indicated that he was con-
cerned, obviously, about something. What
was he obviously concerned about in your
conversations with him?

A. Throughout, he had been concerned
about her getting employment in New York,
period.

Q. And he was 2180 concerned about the af-
fidavit?

A. I don’t know that that was concern. I
did tell him that the affidavit was signed. He
knew that she had counsel, and he knew that
1 had arranged the counsel.

Q. Do you know whether or not the Presi-
dent of the United States ever talked to her
counsel, Mr. Carter?

A. 1 hn.ve—-l have no knowledge of that.

Q. Did you ever relate to Mr. Carter that
you were having discussions with the Presi-
dent concerning his representation of Ms.
Lewinsky and whether she had signed the af-
fidavit?

A. I don’t know whether 1I'told him that
she had—he had—I don’t know whether I told
Mr. Carter that I told the President he had
signed the affidavit. It is—it is not beyond
reasonableness,

Q. Now let's go on. After the affldavit was
signed, were you ultimately successful in ob-
taining Ms. Lewinsky a job?
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A. Yes.

Q. And in fact, the day after Ms. Lewinsky
signed the affidavit, you placed a personal
call to Mr. Ron Perelman of Revlon, encour-
aging him to take a second look at Ms.
Lewinsky?

A. That is correct, based on the fact that
Ms. Lewinsky thought that her interview
had not gone well, when in fact it had gone
well.

Q. Okay. And in fact, Ms. Lewinsky had
called you on a couple of occasions after the
interview and finally got a hold of you and
told you she thought the interview went
poorly?

A. That’s correct.

Q. And as a response to that information,
you did not call Mr. Halperin back, who you
had previously talked to about the issue, but
you called Mr. Perelman?

A. That's right.

Q. Was there a reason that you called Mr.
Perelman in contrast to Mr. Halperin?

A. Well, the same reason I would have
called you about a committee if you were
chairman of it, as opposed to calling to a
member of the comrmittee.

Q. All right. You wanted to go to the top?

A. When {t's necessary.

Q. And 1 remember a phrase you used. I
might not have it exactly right, but you
don’t get any richer or more powerful than
Mr. Perelman?

A. Certainly not much richer. *

Q. Okay. And—and 80 you had a conversa-
tion with Mr. Perelman, and did you tell him
something like, make it happen if it can hap-

pen?

A. 1 said, “This young lady”—I mean, I
think 1 said, “This young lady has been
interviewed. She thinks it did not go well.
Would you look {nto it?”

Q. And what was his response?

A. That he would look into it.

Q. Now I'd like to show you the next ex-
hibit, and before 1 do that, I would go back
and offer Number 7.

SENATOR THOMPSON: Seven is the last.

This would be Number 8 that you—that
you have been discussing. The compilation of
the telephone call record?

MR. HUTCHINSON: Yes.

MR. KENDALL: I object. S8ame ground as
before. It's not best evidence. We don't know
who compiled these. These are not primary

records.

SENATOR THOMPSON: Mr. Jordan has
verified several of these items, but I do no-
tice there are some items here that do not
have to do with Mr. Jordan, that we could
not expect him to be able to verify.

So I would ask counsel, if he needs to iden-
tify any more of these converaations and use
this to reflect Mr. Jordan's memory, he's
free to do 80, but as an exhibit, I think the
objection is probably well taken.

MR. HUTCHINSON: Let me just state, Sen-
ator, that this is a compilation of calls based
upon the records that have been in the Sen-
ate record, and this has been-——this compila-
tion has been in there some time.

Now, I, quite frankly, understand the ob-
jection, and it might have meritorious if this
was being introduced into evidence in the ac-
tual trial, and so I would suggest perh;ps,
since he's identified most of the calls’ ai-
ready, that this could be referenced as a dep-
osition exhibit because he’s referred to it and
that's helpful, without—obviously, there
might in a more—it might not be entered
into evidence as such.

SENATOR THOMPSON: Could I ask you if

- it's been in the record as a compilation?
MR. HUTCHIN

SON: Yes, it has.
SENATOR THOMPSON: In this form? I no-
tice that it has a grand jury—
MR. HUTCHINSON: It's—Senator, it's Vol-
ume III of the Senate record, page 161, and so
it’s all in there, anyway.
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SENATOR THOMPSON: 1 notice in the
record here, counsel i8s informing me that it
is in the record, but there are several
redmct.lons Is that correct?

SON: That is correct, and
for thnt reason—in fact, a number of these
summaries are not redacted in our form and
they're redacted in the record, and we'd like
to have the opportunity to redact it in the
form of taking out the personal telephone
namnbers.

MR. KENDALL: Senator Thompeon, if 1
may be heard, my objection is—to this is a
summary. We don’t know who did it. We
don't know what it's based on.

The witness has testified, and his testi-
mony is in the record, so far as his recollec-
tion is refreshed.

I have no objection to original phone
records, but I do object to the surnmary.

SENATOR THOMPSON: Counsel, could I
suggest that maybe you just make a ref-
erence specifically to where it is in the exist-
ing record? I think it would serve your same
purpose and to keep you from having—

MR. HUTCHINSON: Sure.

SENATOR THOMPSON: —to go through
and redact everything. Would that be satis-
factory?

MR. HUTCHINSON: 1 think that would be
satisfactory, and what I can do is that I can

. withdraw this exhibit and reference in the

transcript of this deposition that the exhibit
is found in Table 35 of Senate record, Volume
I, at page 161.

SENATOR DODD: Let me just ask the
House Manager, if 1 can as well. Are these
from the Senate record? I'm told that some
of these are not from the Senate record, and
we're kind of confined to the Senate record,
as I understand it.

MR. HUTCHINSON: Well, other than the
redactions, this summary itself is in the Sen-
ate record.

SENATOR THOMPSON: Yes.

Counsel informs me, it’s already in. It re-
fers to evidentiary record Volume IV.

MS. BOGART: Is it IV or II?

SENATOR THOMPSON: It says IV here,
Part 2 of—Part 20f 3.

So, for the record, this would be pages 1884
and 1885 of the evidentiary record, Volume
IV, Part 2 of 8, all right?

MR. HUTCHINSON: Thank you.

SENATOR THOMPSON: All right. So the
record will be—the objection will be sus-
tained, and reference has been made.

SENATOR DODD: And can we just—be-
cause I presume you may have more of these
coming along, and it seems to me you might
want to have staff or others begin to work so
we don’t go through this every time, particu-
larly with the unredacted material that may
be included in here, which is not part of the
Senate record.

The unredacted information comes out of
the House record, as I understand, and that
is a distinction.

MR. HUNDLEY: I would just add that Mr.
Jordan—the last 3 days of his grand jury tes-
timony, they asked him about every phone
call, and if you want to use those, you know,
g0 to his grand jury testimony, you know, I
think it would move things along.

There isn't a phone call. We produced like
a telephone book of phone calls that Mr. Jor-
dan made, and they called them all out, after
they got through asking about who's that,
who's that and who’s the—you've got a pret-
ty good record of calls that might have some
relevance in this.

SENATOR THOMPSON: All right, sir. All
right.

SENATOR DODD: Let me also just suggest
on the earlisr—Renator Thompeon, in the
earlier objection raised by Counsel Kendall,
sustained the objection, but had made ref-
erence to the fact that since this material
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had been brought into the record that
those—if any documentation is included
there, that we—we do use the Senate docu-
ments with the redacted information, rather
than the House records for the purposes of
this deposition.

SENATOR THOMPSON: All right, sir.

MR. HUTCHINSON: Thank you.

SENATOR THOMPSON: Proceed.

BY MR. HUTCHINSON:

Q. And I will handle it this way, Mr. Jor-
dan, and let me say that I was sort of con-
structing my questioning, so as not to get
bogged down in an extraordinary number of
telephone calls, but let me go to the chart in
front of you which is Grand Jury Exhibit 44,
which is marked for our purposes as Exhibit
9 for identification p 5

{Jordan Deposition Exhibit No. § marked
for identification.]

[Witness perusing document.)

BY MR. HUTCHINSON:

Q. And I'm going to—I'd like for you to
refer that—refer you to that for purposes of
putting this particular day, January 8th, in
context and asking you some questions
about some of those telephone calls.

SENATOR THOMPSON: I'm sorry. What
was the question? Are you making reference
for identification purposes?

MR. HUTCHINSON: Yes. This is Exhibit 9,
which is Grand Jury Exhibit 44.

SENATOR THOMPSON: All right, for iden-
tification purposes. .

MR. HUTCHINSON: Yes.

SENATOR THOMPSON: All right.

BY MR. HUTCHINSON:

Q. Now, this is the day, January 8th, which
is the day that Ms. Lewinsky felt like she
had a poor job interview. Does this reflect
calls from the Peter Strauss residence to
your office?

A. I see a call number 3, 11:50 a.m., Peter
Strauss residence. The number is hers to
office. .

Q. All right.

A. And it says length of call, one minute.

Q. All right. And, in fact, calls 3, 4 and 5
and 9 are calls from the Peter Strauss resi-
denoe to your office?

A. That is correct.

Q. And Peter Strauss is the residence in
which Ms. Lewinsky was staying while in
New York? :

A. I just know that Peter Strauss, my old
friend, is Monica Lewinsky’s steplather.

MR. HUNDLEY: But he wasn't there.

THE WITNESS: You know, where she was
and all of that, I don’t know. I'm just—

BY MR. RUTCHINSON:

Q. You received calls from Ms. Lewinsky
on this particular day?

A. From this number, acoording to this
pisce of paper.

Q. And does this time reference coincide
with your recollection as to when you re-
ceived calls from Ms. Lewinsky on this par-
ticular day?

A. Yes.

Q. And during these calls is when she relat-
ed the difficulty of the job interview; is that
correct?

A. 1 believe so—that it had not gone well.

Q- All right. And then, subsequently, you
put in a call to Mr. Perelman at Revion?

A. Yes.

Q. And that was to encourage him to take
& second look. Is that call number 6 on this
summary?

A. Call number 8; it lasted one minute and
42 seconds.

Q. And is that the call that you placed to
Mr. Perelman?

A. Ibelieve that 18 correct.

Q. And this was subsequent to the calls
that you received from Ms. Lewinsky?

A. That is correct.

Q. And then you let Ms. Lewinsky know
that you had called Mr. Pereiman: and do
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you recall what you would have told her at
that time?

A. I think I told her that I had spoken
with, uh—with, uh, Mr. Perelman, the chair-
man, and that I was hopeful that things
would work out.

Q. All right. And, in fact, they did work
out because the next day you were informed
that a temporary job—or a preliminary job
offer had been made to Ms. Lewinsky?

A. That'’s right.

Q. So she was able to secure the job based
upon your call to Mr. Perelman?

A. Based upon my call, from the time that
1 called Halperin through to Mr. Perelman.

Q. All right.

A. I take credit for that.

Q. All right. Now, {n fact, you've used
terms like ‘‘the Jordan magic worked"?

A. It—it has from time to time.

Q. And it did on this occasion?

A. I believe so.

Q. And then, you also informed Ms. Betty
Currie that the mission was accomplished?

A. Yes.

Q. And after securing the job for Ms.
Lewinsky, you did inform Betty Currie of
that fact?

A. And the President. .

Q. All right. And was the purpose of letting
Betty Currie know so that she could tell the
President?

A. 8he saw the President much more often
that I did.

Q. And—but you wanted to inform the
President personally that YOu were success-
tul in getting Ms. Lewinsky a job?

A. Yes.

Q. And you did that, uh—was it on the—
what, the day after she secured the job or the
day—the day that she secured the job?

A.1don't know the answer to that.

Q. Well, shortly thereafter is it fair to say
that you informed the President personally?

A. 1 certainly told him.

Q. All right. Now, at this point, you had
successfully obtained a job for Ms. Lewinsky
at the request of the President, and you had
been successful in obtaining an attorney for
Ms. Lewinsky. Did you see your responsibil-
ities in regard to Ms. Lewinsky as continu-
ing or compieted?

A. Idon’t know, uh, that I saw themn as, uh,
necessary completed. There is—as you know
from your own experience in helping young
people with work, there tends to be some
sense of responsibility to follow through,
that they get to work on time, that they
work hard, and that they succeed. So I don't
think that I felt that my responsibility had
terminated. I felt like I had a continuing re-
eponsibility to just make sure that it hap-
pooed and that she—that it worked out all
right. But I don't think I acted on that re-
sponsibility.

Q. Well, this is—the job was completed—I
believe 1t was January 8th when she secured
the job?

A. That was the day that I called Ronald
Perelman.

Q. Okay, 80 it would have been the 9th that
she would have been informed that she had
the job.

A. That’s right.

Q. 80 this is the 8th of January, and that
mission had been accomplished. Now, I want
you to recall your testimony of May 28th be-
fore the grand jury in which the question
was asked to you—and this is at pege 81; the
question begins at the bottom of page 80.

Question: “When you introduced Monica
Lewinsky to Frank Carter on December 2,
1897, what further involvement did you ex-
pect to have with Monica Lewinsky and
Frank Carter?"

Answer: “Beyond getting her the Job, 1
thought it was finished, done"—and what'’s
that last word you used? ’

February 4, 1999

A. "“Fini.”

Q. “Fini.” And so that was the basis on the
question, was your previous testimony that
after you got Ms. Lewingky a job and after
you secured her attorney, there was really
no other need for involvement or continued
meetings with her?

A. That is correct. That does not mean, on
the other hand, that, ub, if you go to a meet-
ing at the board, that you don’t stop in and
see how—how people are doing. In this cir-
cumstance, that process was short-circuited
very quickly.

Q. I'm sorry?

A. She never ended up working there.
You—you—you do remember that.

Q. Now, but you had described your fre-
quent telephone calls from Ms. Lewinsky as
being bordering on annoyance, I think. Is
that a fair characterization?

A. That's a fair characterization.

Q. And you're a busy man. You stopped
billing at $450 an hour. You’re having calls
from Ms. Lewinsky. Were you glad at this
point to have this “bordering on annoyance"
situation completed?

A. “Glad” is probably the wrong word.
“Relieved™ is maybe a better word.

Q. All right. Now, during the time that you
were helping Ms. Lewinsky secure a job, this
was widely known at the White House, is
that correct?

A. I—I don’t know the extent to which it
was widely known. I dealt with Ms. Currie
and with the President.

Q. In fact, Ms. Cheryl Mills, sitting here at
counsel table, knew that you were helping
Ms. Le

A. I believe that's true.

Q. And Betty Currie knew that you were
helping Ms. Lewinsky?

A, Yes.

Q. The President knew 1t?

A. Yes.

Q. And you presumed that Bruce Lindsey
knew it?

A. I presumed that. That's a very small
number, given .the number of people who
work at the White House.

Q. Now, after that December 19 meeting—
and I'm backtracking a little bit—the meet-
ing that you had with Ms. Lewinsky in which
she covered with you the fact that she had
been subpoensaed, after that, you had numer-
ous conversations with Ms. 3etty Currie; is
that correct?

A. I'm not sure I had numerous conversa-
tions with Ms. Betty Currie, but I have al-
ways during this administration been in
touch with Ms. Currie.

Q. And doring those conversations with
Ms. Batty Currie, did you lat her know that
Ms. Lewinsky had been subpoensed?

A.Ithink I've testified to that.

Q. All right, and 80 would that have been
fairly shortly after the meeting on December
19th with Ms. Lewinsky that you notified
Betty Currie that Ms. Lewinsky had in fact
been subpoenaed?

A. I-—-] think that's safe to say, Counselor.

MR. HUTCHINSON: Sensator, I—this would
be a good time for a break, if that would
meet with your approval, for lunch.

SENATOR THOMPSON: All right, sir.

MR. HUTCHINSON: And I'm—it's hard to
estimate, and you probably don't trust law-
yers when they tell you how long it's going
to take after lunch, but—

SENATOR THOMPSON: Try your best. Do
you want to make an estimate, or you'd
rather not? o .

MR. HUTCHINSON: Oh, I think it would be
less than an hour that I would have remain-
ing, and most likely much shorter than that.

SENATOR THOMPSON: All right, sir,

THE WITNESS: May I make a suggestion?
It's 35 minutes to 1. Do you want to go to 1
o'clock? . i
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MR. HUTCHINSON: I think a break would
be helpful.

THE WITNESS: To you or to me?

[Laughter.]

SENATOR THOMPSON: I think some of us
have some scheduling issues, and 1 do under-
stand that, so I'm open to any suggestions,
Senator Dodd or anyone else, as to how long
we want t0 take. Yesterday, they took an
hour. I'm not—we have a conference and I
could use a little extra time, I suppose, in
addition to the hour, but it's not of major
concern to me.

I assume you want to get back as soon as
possible.

THE WITNESS: I'm prepared to forgo
lunch and stay here as long as need be so we
can finish. And we don’t have to have lunch;
we can just keep going, If it's all right with
counsel.

SENATOR THOMPSON: Well, we've got
some scheduling issues that we are going to
have to take care of. 8o let's just make it—
let’s just make jt—

SENATOR DODD: That clock is a little
fast, I think.

SENATOR THOMPSON: Is it? -

SENATOR DODD: Is that right? It's about
12:90?

THE VIDEOGRAPHER: It's 12:35.

SENATOR DODD: 80 an hour and 15 min-
utes. Is that—

SENATOR THOMPSON: What about—what
about—let's come back at 1:45. That will be
about, what—that's an hour and 10 minutes,
isn’t it, or 8 minutes, something like that?

All right. Without objection, then—

SERGEANT-AT-ARMS: Senator, we have
lunch outside here. It's sandwiches—

SENATOR DODD: Can we go off the
record?

SENATOR THOMPSON: Are we off the
record? Let's go off the record.

THE VIDEOGRAPHER: We're going off the
record now at 12:33 p.m.

{Whereupon, at 12:33 p.m., & luncheon re-
cess was taken.)

AFTERNOON SESSION

THE VIDEOGRAPHER: We are going back
on the record at 19 hours.

SENATOR THOMPSON: All right. Mr.
Hutchinson?

MR. HUTCHINSON: Thank you, Senators.
DIRECT EXAMINATION BY HOUSE MANAGERS—
RESUMRD

BY MR. HUTCHINSON:

Q. Mr. Jordan, good afternoon.

A. Good afternoon.

Q. You testified very clearly earlier today
that you were a close friend of the President.
Would you also describe yourself as a friend
of Mr, Kendal), sitting to my left, one of the
attorneys for the President?

A. Not only is Mr. Kendall my friend, Mr.
Kendall has, unfortunately, the distinction
of gradusting from Wabash College, a little,
small town in Indiana, and I'm a graduate of
DePauw University, and we have a 100-year
rivalry. And Mr. Kendall and I bet.

Mr. Hutchinson, I am pleased to tell you
that Mr. Kendall is 1n debt to me for 2 years
because DePauw-—

MR. KENDALL: May I object?

[Laughter.)

THE WITNESS: —becauss DePauw Univer-
sity has defeated Wabash College two times
in succession. And 80, yes, we are very good
friends. I have great respect for him as a per-
80D, a8 & lawyer, and despite his undergradu-
ate degree from Wabash, I respect his intel-
loct.

BY MR. HUTCHINSON:

Q. May I agsume from that answer that the
answer to my question is yes?

A. The answer—the answer to your gues-
tion is, indubitably, yes.

Q. Now I am going to ask another question
in similar vein. You can answer yes or no. Do
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you consider yourself a friend of Cheryl
Mills?

A. That requires more than just a ‘“‘yes"
answer.

Q. I do not want to shortchange her, but I
know that—in fact, I think you might have,
to a certain extent, mentored her. Is that a
fair description?

A. And vice versa.

Q. All right. And Bruce Lindsey, is he also
a friend of yours?

A. Yes.

Q. Now—eo when was the last time that
you met with any member of the President’s
defense team?

A. I have not had a meeting with a member
of the President's defense team. They were
right nextdoor to me just a few minutes ago,
and we said hello, but we have not had a
meeting. And maybe if you'd tell me about
what, I can be more specific.

Q. Well—and that’'s a good point. Cer-
tainly, we're lawyers, and we have casual
conversations, and we visit and we exchange
DPleasantries, and that's the way life should
be.

I guess 1 was more specifically going to the
question as to whether you have discussed
with the President’s defense team any mat-
ter of substance relating to the present pro-
ceedings in the United States Senate.

A. Any matter of substance relating to
these proceedings here in the United States
Senate have been handled very ably by my
lawyer, Mr. William Hundley.

Q. And I understand that, but my question
is—despite your able representation by Mr.
Hundley—my question is—is whether you
had any meetings or discussions with the
President’s defense team in regard to these
proceedings.

A. The answer is no.

Q. Thank you. .

And has anyone briefsd you other than
your attorney, Mr. Hundley, on yesterday’s
deposition of Ms. Lewinsky?

A. The answer is no.

Q. Now, you know Greg Craig?

A. I do know Greg Craig.

Q. And he's & member of the President’s
defense team as well?

A. Yes.

Q. And you have not had any meetings of
substance with him in regard to the present
proceedings?

A.1have not.

Q. And have you had any meetings with
any of the President's defense team in regard
to not just the present proceedings, but prior
proceedings related to your testimony before
the grand jury or the investigation by the
o1C?

A. I have had conversations with the Presi-
dent’s lawyer, Mr. Bennett, and a conversa-
tion or two with Mr. Kendall on the issue of
settlement of the Paula Jones case, and I be-
lieve I testified to that before the grand jury.

Q. All right. Thank you, Mr. Jordan, and
now let me move to another area.

Do you recall an occasion in which Ms.
Betty Currie came to see you in your office
& few days before the President's deposition
in the Jones case on January 17th?

A. Yes, I do.

Q And I believe you have previously indi-
cated that it was on a Thursday or Friday,
which would have been around the 15th or
16th?

A. Yeah. I've testified to that specifically
as to the date in my grand jury testimony,
and I stand on that testimony.

Q. Certainly. But in general fashion, 1t
would have been a couple of days before the
President’s testimony on January 17th?

A. I belleve that is correct, sir.

Q. And did-was this meeting with Betty
Currie originated by a telephone call with
Ms. Betty Currie?
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A. Ms. Currie called me.

Q. And did she explain to you why she
needed to see you?

A. Yes, she did.

Q. And was that that she had a call from
Michael Isikoff of Newsweek magazine?

A. That is correct.

Q. And what did she say about that that
caused her to call you?

A. She had said that Mr. Isikoff had called
her and wanted to interview her, having
something to do with Monica Lewinsky, and
1 said to her, why don’t you come to see me.

Q. And why did you ask her to come see
you, rather than just talking to her about it
over the telephone?

A. I felt more comfortable doing that, and
I think she felt comfortable or more com-
fortable doing that, rather than doing it on
the telephone. And s0 I asked her to come to
my office, and she did.

Q. Did you consider—or did she seem upset
at the time that she called?

A. I think she was concerned.

Q. And as—you did in fact meet with her in
your office?

A. Idid.

Q. And what did she relate to you in your
office?

A. That Michael Isikoff was a friend of
hers, and that Michael Isikoff had called to—
pursuant to a story that he was about to
‘write having to do with Ms. Lewinsky, and
she—she was concerned about what to do.
And I suggested to her that she talk to Bruce
Lindsey and to Mike McCurry as to what she
should do, Bruce Lindsey on the legal side
u;d Mike McCurry on the communications
side.

Q. Did she explain to you what it was spe-
cifically that Mr. Isikoff was inquiring about
in reference to Ms. Lewinsky?

A. No. I don’t remember the exact nature
of Isikoff's inquiry. What I do remember is
that Isikoff, a Newsweek magaxine reporter,
had called and was making these inquiries,
and she was at a loss as to where to turn or
to what to do, and I think that stemmed
from the fact of some White House policy
saying that before you talk to anybody in
the media, you check it out.

Q. And did she explain to you that she had
already seen Bruce Lindsey about it befors
she came to see you?

A. She did not.

Q. And 80 you were basically telling her to
see Bruce Lindsey, and if she had already
seen that, then that might have not been
that helpful?

A. 1 don't know whether I was being help-
ful or not. I responded to her, and I gave her
the sdvice to call Bruce Lindsey and to call
Mike McCurry.

Q. Lat me refer you to the testimony of
Ms. Betty Currie, and perhaps that will help
refresh you, and if not, perhaps you can re-
spond to it.

A. Sure

Q. And for refersnce purposes, I'm referring
to the grand jury testimony of Ms. Betty
Currie on May 6th, 1988, at page 122.

MR. HUTCHINSON: Is there a way I—

MR. HUNDLEY: We don't have that. If you
want to—if you want us to read along or

*just— .

THE WITNESS: Wait a minute. I might
have it right here. What page?

MR. HUTCHINSON: What's the exhibit
number?

. MR:’ HUNDLEY: How long is it, Mr. Hutch-
nson?

MR. HUTCHINSON: This would just be
some short question-and-answers.

MR. HUNDLEY: Why don’t you just read
1£? We don’t—go ahead.

‘THE WITNESS: Oh, fine,

BY MR. HUTCHINSON:
Q. 'm going to read it, and if there’s—1t's
at page 122, but this just puts it tn context.
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The question: “‘Ms. Currie, if I'm not mis-
taken, if I could ask you a couple of ques-
tions. When you found out Mr. Isikoff was
curious about the courier receipts, you were
concerned enough to go visit Vernon Jor-
dan?"’

The answer is: ‘“‘Correct.”

And I'm skipping on down. I'm trying to
point to a couple of things that are of inter-
est.

And question: “And you went to Bruce
Lindsey because you .said you knew that he
was working on the matter?”

And question: “What did Bruce tell you
after you told him thias?”’

And answer: “He told me not to call him
back, referring to Mr. Isikoff, make him
work for the story. I remember that."

And then she refers to going to see Mr. Jor-
dan

Wixy ald’ you tell him, or, ‘“Why did you

call Mr. Jordan?”

Answer: “Because I had a comfort level
with Vernon, and I wanted to see what he
had to say about it.”

MR. KENDALL: Counsel, excuse me. I ob-
ject to your reading of that, but my under-
standing that the conversation with Bruce
Lindsey occurred later. Are you represenhting
that it occurred before the visit to Mr. Jor-
dan? I don’t have the transcript in front of
me.

MR. HUTCHINSON: Well, I'm—I'm not
making a representation oné way or the
other. I'm just representing what Ms. Currie
testifled to, and that is the context of it,
that the visit to Mr. Lindsey was prior to
going to see Mr. Jordan. And that is at page
122 through 130 of Betty Currie’s transcript
of May 6th, 1996.

BY MR. HUTCHINSON: '

Q. But the first question, Mr. Jordan, is
that she refers to courier receipts. I believe
that was referring to courier records of gifts
from Ms. Lewinsky to the President.

Did Ms. Currie come to you and 8y specifl-
cally that Mr. Isikoff was inquiring about
courier records on gifts from Ms. Lewinsky
to the President?

A. I bave no recollection of her telling me
about the specific inquiry that Isikoff was
making. The issue for her was whether or not
she should see him, and I said to her, before
she made any decision about that, that she
should talk to these two particular people on
the White House staff.

Q. Well, again, if Ms. Currie refers to the
courler receipts on gifts, would that be in
conflict in any way with your recollection as
to what Mr. Isikoff was inquiring about,
what Ms. Currie told you?

A. 1stand on what I've just said to you.

Q. Now, you followed this case, and, of
oourse~—

SENATOR THOMPSON: While we're on
that subject, does counsel need any addi-
tional time to look over that? I don't want
to leave an objection on the record. If you
feel like you need to press it—

SB8ENATOR DODD: Do you have a copy of
the document?

MR. KENDALL: Senator Thompson, we
don’t have the full copy of the Curtie tran-
script. This was not—

SENATOR THOMPSON: Why don't we re-
serve this, then, and you can be looking at
1%, and then we’'ll—we'll take it up a little
later. .

MR. KENDALL: We're still actually miss-
ing some pages of the transcript. 1 don’t
know if somebody has that.

SENATOR DODD: Why don’t you see if you
can’t get them for them?

SENATOR THOMPSON: Okay.

SENATOR DODD: All right?

SENATOR THOMPSON: Wa'l let tham be
doing that, if that's okay with everyone
and—
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SENATOR DODD: And you'll withdraw
your objection as of right now, or—

MR. KENDALL: Yes. I'l]l withdraw it until
I can scrutinize the pages, but 1 may then
renew it.

SENATOR THOMPSON: All right, sir.

BY MR. HUTCHINSON:

Q. On—there’s been some testimony in this
case by Ms. Lewinsky that on December
28th, there was a gift exchange with the
President; that subsoquent to that, Ms.
Currie went out and picked up gifts from Ms.
Lewinsky, and she put those gifts under Ms.
Currie's bed. Are you familiar with that
basic acenario?

A. Iread about it and heard about it. I do
not know that because that was told to me
by Ms. Lewinsky or by Ms. Currie.

Q. Certainly, and I'm just setting that
forth as a backdrop for my questioning.

Now, you know, I guess it's—it might be
difficult to understand a great deal of con-
cern about a news media call, but if that
news media call was about gifts or evidence
that was in fact under Ms. Currie’s bed or in-
volved in that exchange, then that would be
& little heightened concern.

A. Yes.

Q. Would that seem fair?

A. 1 do pot, as I've said to you, know spe-
cifically the nature of Mr. Isikoff's inquiry
to Ms. Currie, and I know nothing at that
particular time about Mr. Isikoff making an
inquiry about gifts under the bed.

Q. All right. I refer you to your grand jury
testimony of March 5, 1998, at page 73, when
the question was asked of you about Ms. Cur-
rie’s visit to you, “What exactly did she tell
you?” and your answer: “She told me that
she had a call from Isikoff from Newswesek
magazine, who was calling to make inquiries
about Monica Lewinsky and some taped oon-
versations, and I said you have to talk to
Mike McCurry and you have to talk to Bruce
Lindsey.”

And 30, despite your statement today that
you have no recollection as to what she told
you, going back to your March testimony,
you referred to her relating Isikoff inquiring
about taped conversations. .

A. And that's what it says. ‘“‘taped con-
versations,” and I stand by that.

What was taped, I don't know.

Q. Well, I don't think you previously today
mentioned taped conversations.

MR. HUNDLEY: Well, I don't really think
your question would have called for that re-
sponse, but I'm not going to object.

MR. HUTCHINS8ON: Thank you, Mr.
Hundley.

BY MR. HUTCHINSON:

Q. I'm trying to get to the heart of the
matter. Ms. Currie is conocerned enough that
she leaves the White House and goes to see
Mr. Vernon Jordan, and she raises an issue
with you and, socording to your testimony,
you told her simply, you need to go sse Mike
McCurry or Bruce Lindsey.

A. That is correct.

Q. And {t’s your testimony that she never
raised with you any issue concerning the—
Mr. Isikoff inquiring about gifts and records
of gifts by Ms. Lewinsky?

A. Istand by what I—what you just read to
me about—from my testimony about tapes
conversations. I have no recollection about
gifts or gifts under the bed. -

Q. Okay. Are you saying it did not happen,
or you have no recollection?

A. I certainly have no recollection of it.

Q. Well, do you have & specific recollection
that it did not happen, that she never raised
the issue of gifts with you?

A. It is my judgment that it did not hap-

n.

Q. D14 she seem satisfled with your advice
to go see Mr. Bruce Lindsey, who she pre-
sumably had already seen? . .
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A. ] assumed that she took my advice.

Q. Did she discuss in any way with you the
incident on December 28th when she re-
trieved the gifta—

A. She did not.

Q. —from Ms. Lewinsky?

A. She did not.

Q. Now, a few days later, the President of
the United States testified before the grand
jury in the—excuse me—testified in his depo-
sition in the Jones case.

After the President’s deposition, did he
have a conversation with you on that day?

A. Yes. I'm sure we talked.

Q. And then, on the next day, and without
getting into the entire record of telephone
calls, there was, is it fair to say, a flurry of
telephone calls in which everyone was trying
to locate Ms. Monica Lewinsky?

A. The next day being which day?

Q. The next day would have been—well,
January 18th.

A. That's Sunday.

Q. Correct.

MR. HUNDLEY: I think it's the 19th.

THE WITNESS: I think it's the 19th when
there was a flurry of calls.

MR. HUTCHINSON: I think you're abseo-

lately correct.
- THE

WITNESS: We'll be glad to be helpful
%0 you in any way we can,
MR. HUNDLEY: We're even now. I was
wrohg on one. You were wrong.
MR. SON: That's fair enough,

Q. And on the 19th—of course, the 18th is in
the record where the President visited with
Ms. Betty Currie at the White House—on the
19th, which would have been Monday, was
there on that day a flurry of sctivity in
which there were numerous telephone calls,
trying to locate Monica Lewinsky?

A. Yes. And you have a record of those
telephone calls, and those telephone calls,
Congressman, were driven by two events—
first, the Drudge Report; and later in the
afternoon, driven by the fact that, uh, I had
been informed by Frank Carter, counse! to
Ms. Lewinsky, that he had been relieved of
his responsibilities as her counsel. And that
is the basis for thesse numerous telephone
calls, .

Q. And you yourself were engaged in some
of those telephone calls trying to locate Ms.
Lewinsky?

A. Oh, yes, to ask her—I mean, 1 had just
found out that she had been involved in
these conversations with this person called
Linda Tripp, and that was of some curiosity
and concern to me.

Q. And you had heard Ms. Tripp's name
previously on December 3lst at the Park
Hyats?

A. I've testified already that I never heard
the name “Linda Tripp’’ until I saw the
Drudge Report. I did not testify that I heard
the name “Linda Tripp" on December 3ist.

Q. 80 the first time you heard Ms. Tripp's
name was on January 19th when the Drudge
Report came out?

A. That is correct.

Q. And you had already secured a—

A. The 18th, I believe it was.

MR. HUNDLEY: Eighteenth.

THE WITNESS: Not the 19th.

BY MR. HUTCHINSON:

Q. Thank you. -

You had already secured a job for Ms.
Lewinsky? .

A. That is correct.

Q. And you—

A. Found a lawyer.

Q. And a lawyer. And, as you had said at
one point, job finished—fini. Why is it that
you feit. like you needad to 4oin in the search
for Ms. Lewinsky? :

A. If you had been sitting where I was, and
all of & sudden you found out, after getting
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other doors for employment as a black law-

yer graduating from Howard University were

open to me, that’'s always—that's always
been etched in my heart and my mind, and
as a result, because I stand on Mr. Days'

shoulders and Don Hollowell’s shoulders, 1

felt some responsibility to the extent that I

could be helpful or got in a position to be

helpful, that I would do that.

And there is I think ample evidence, both
in the media and by individuals across this
country, that at such times that I have been
presented with that opportunity that I have
taken advantage of that opportunity, and 1
think that I have been successful at it.

Q. Was your assistance to Ms. Lewinsky
which you have described in any way depend-
ent upon her doing anything whatsoever in
the Paula Jones case?

A. No.

IN THR SENATE OF THE UNITED STATES SIT-
TING FOR THE TRIAL OF THE IMPEACHMENT
OF WILLIAM JEFFERSON CLINTON, PRESIDENT
OF THE UNITED STATES

EXCERPTS OF VIDEO DEPOSITION OP SIDNEY
BLUMENTHAL

(Wednesday, February 3, 1909, Washington,
D.C.)

SENATOR SPECTER: If none, I will swear
the witness.

Mr. Blumenthal, will youn please stand up
and raise your right hand?

You, Sidney Blumenthal, do swear that the
ovidence you shall give in this case now
pending between the United States and Wil-
liam Jefferson Clinton, President of the
United States, shall be the truth, the whole
truth, and nothing but the truth, so help
you, God?

MR. BLUMENTHAL: I do.

Whereupon, SIDNEY BLUMENTHAL was
called as a witness and, after having been
{irst duly sworn by Senator Specter, was ex-
amined and testified as follows:

SENATOR SPECTER: Thank you.

THE WITNESS: Thank you.

SENATOR SPECTER: The House Managers
may begin their questioning.

MR. ROGAN: Thank you, Senator.

EXAMINATION BY HOUSE MANAGERS

BY MR. ROGAN:

Q. Mr. Blumenthal, first, good morning.

A. Good morning to you.

Q. My name is Jim Rogan. As you know, I
am one of the House Managers and will be
conducting this deposition pursuant to au-
thority from the United States Senate.

First, as a preliminary matter, we have
never had the pleasure of meeting or speak-
ing until this morning, correct?

A. That's correct.

Q. If any question I ask is unclear or is in
any way ambignons, if you wonld please call
that to my attention, I will be happy to try
to restate it or rephrase the question.

A. Thank you.

Q. Mr. Blumenthal, where are you cur-
rently employed?

. A. At the White House.

Q. Is that in the Executive Office of the
President?

A. It 1s.

Q. What is your current title?

A. My title 1s Assistant to the President.

Q. Was that your title on January 3ist,
19987

A. It was.

Q. For the recorq, that is the date that The
Washington Post story appeared that essen-
tially broke the Monica Lewinsky story?

A. Yes.

Q. On that date, were you the Assistant to
the President as to any specific subject mat-
ter?

A. I dealt with a variety of areas.

Q. Did your duties entail any specific mat-
ter, or were you essentially & jack-of-all-
tradee at the White House for the President?
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A. Well, I was hired to help the President
develop his ideas and themes about the new
consensus for the country, and I was hired to
dea)l with problems like the impact of
globalization, democracy internationally
and domestically, the future of civil society,
and the Anglo-American Project; and I also
was hired to work on major speeches.

Q. You teetifisd previously that your du-
ties are such as the President and Chief of
Staff shall decide. Would.that be a fair char-
acterization?

A. Oh, yes.

Q. How long have you been employed in
this capacity?

A. Since August 11th, 1997.

Q. And in the course of your duties, do you
personally advise the President as to the
matters that you just shared with us?

A. Yes.

Q. How often do you meet with the Presi-
dent personally to advise him?

A. It varfes. Sometimes several times a
week; sometimes I go without seeing him for
a number of weeks at & time.

Q. Is dealing with the media part of your—
your job?

A. Yes. It's part of my job and part of the
job of most people in the White House.

Q. Was that also one of your responsibil-
ities on January 21st, 18868, when the Monica
Lewinsky story broke?

A. Yes.

Q. You previously testified that you had a
role in the Monica Lewinsky matter after
the story broke in The Washington Post on
that date, at least in reference to your White
House duties; is that correct? .

A. I'm unclear on what you mean by ‘‘a
role.”

Q. Specifically, you testified that you at-
tended meetings in the White House in the
Office of Legal Counsel in the morning and
in the evening almost every day once the
story broke?

A. Yes.

Q. And what times did those meetings
occur after the story broke, these regular
mestings?

A. The morning meetings occurred around
8:30, after the morning message meeting, and
the evening meetings occurred around 6:45.

Q. Are those meetings still ongoing?

A. No.

Q. Can you tell me when those meetings
ended?

A. Oh, I'd say about the time that the im-
peachment trial started.

Q. That would be about a month or—about
a month ago?

A. Yeah, something like that.

Q. Thank you.

A. Idon’t recall exactly.

Q. Sure. But up until that point, were
these easentially regularly scheduled meet-
ings, twice a day, 8:30 in the morning and 8:45
in the evening?

A. Right.

Q. Did you generally attend those meet-
ings?

A. Gononlly

Q. Now, initially, when you testified before
the grand jury on February 26th, 1908, your
first grand jury appearance, you stated that
these twice-daily meetings dealt exclusively
with the Monica Lewinsky matter, correct?

A. They dealt with our press reaction, how
we would respond to press reports dealing
with it. This was a huge story, and we were
bemg inundated with hundreds of calls.

Mght.

Q, Wlnt. I'm—what I'm trying to decipher
{8 that at least initially, at the time of your
first grand jury appearance, which was about
& month after the story broke—

A. Right.

Q. —the meetings were exclusively related
to Monica Lewinsky. 1Is that correct?
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A. Pretty much.

Q. And then, 4 months later, when you tes-
tified before the grand jury in June, you said
these meetings were still ongoing, and you
referenced them at that time as discussing
the policy, political, legal and medis impact
of scandals and how to deal with them. Do
you remember that testimony?

A. I I could see it.

Q. Certainly. I'm happy to invite your at-
tention to your grand jury testimony of June
4th, 1968, page 26, lines 1 through 5.

MR. ROGAN: And that would be, for the
Senators’ and counsel's benefit—I believe
that's in Tab 4 of the materials provided.

[Witness perusing document.}

‘THE WITNESS: Right. I see it.

BY MR. ROGAN:

Q. You've had a chance to review that, Mr.
Blumenthal?

A. Ihave.

Q. And that—that's correct testimony?

A. Yes.

Q. Thank you.

At the time you spoke of—you used the
word ‘“‘scandals” in the plural, and you were
asked on June 4th what other scandals were
diacussed and you said they range from the
Paula Jones trial to our China policy. Is that
a fair statement?

A. Oh, yes, yes. I do.

Q. Who typically attended those meeunn?

A. As I recall, there were about a dosen or
80 péople, sometimes more, sometimes less.

lQ. Do you remember the names of the peo-
ple?

A. Tl try to

Q. Would it be helpful if I directed your at-
tention to & couple of passages in the grand
jury testimony?

A. SBure, if you'd like.

MR. ROGAN: Inviting the Senate and
counsel's attention to the February 26th
grand jury testimony, page 11, lines 2
through 16.

[Witnees perusing document.)

THE WITNESS: Sure. Yeah.

BY MR. ROGAN:

Q. That would be Tab Number 1.

A. Right, I see that.

What it says here is that the names listed
are Charles Ruff, Lanny Breuer, who is right
over here, Cheryl Mills, Bruce Lindsey, John
Podesta, Rahm Emanuel, Paul Begala, Jim
Kennedy, Mike McCurry, Joe Lockhart, Ann
Lewis, Adam Goldberg, Don Goldberg, and
that's—those are the names that I—that I re-
call.

Q. Thank you.

And just for my benefit, Mr. Ruff, Mr.
Breuer, Ms. Mills, and Mr. Lindsey, those are
all White House counsel?

A. Yes.

Q. Could you just briefly identify for the
record the other individuals that are—that
are listed in your testimony?

A. Sure. John Podesta was Deputy Chief of
Staff. Rahm Emanuel was & Senfor Advisor.
Paul Begala had the title of Counselor. Jim
Kennedy was in the Legal Counsel Office.
Mike McCurry was Press Secretary. Joe
Lockhart at that time was Deputy Press
Secretary. Ann Lewls was Director of Com-
munications, still is. Adam Goldberg worked
48 a—as an Assistant in the Legal Counsel
Office, and Don Goldberg worked in Legisla-
tive Affairs.

Q. Thank you.

Mr. Blumenthal, specifically inviting your
attention to January 21st, 1998, you testified
before the grand jury that on that date, you
personally spoke to the President regarding
the Mzonica Lewinsky matter, correct?

A. Yes.

Q. When you spoke to the President, did
you discuss The Washington Post story
about Ms, Lewinsky that mppeared that
morning?
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her a job and after getting her a lawyer, that
there’s a report that says that she's been—
she’s been taped by some person named
Linda Tripp, 1 think just, mother wit, com-
mon sense, judgment, would have suggested
that you would be interested in what that
was about.

Q. And were you trying to provide assist-
ance to the President of the United States in
trying to locate Ms. Lewinsky?

A. 1 was not trying to help the President of
the United States. At that point, I was try-
ing to satisfy myself as to what had gone on
with this person for whom I had gotten both
a job and a lawyer.

Q. Now, subsequent to this, you felt it nec-
essary to make a public statement on Janu-
ary 22 in front of the Park Hyatt Hotel?

A. 1 did make a public statement on Janu-
ary 22nd at the Park Hyatt Hotel.

Q. And what was the reason that yol gave
this public statement?

A. 1 gave the public statement because I
was being rebuked and scorned and talked
about, sure as you'rs born, and I felt some
need to explain to the public what had bap-
pened.

MR. HUTCHINSON: All right. And I have a
copy of that public statement that is marked
as Grand Jury Exhibit 87, but we will mark
it as Exhibit—

SENATOR THOMPSON: Seven, I belfeve.

SENATOR DODD: We've gone through 9,
haven’t we? You're marking it. If you're only
marking it, I think we—

SENATOR THOMPSON: We have six exhib-
its, didn’t we?

SENATOR DODD: We've done more than
that, haven’t we?

MR. HUTCHINSON: 1 have nine.

SENATOR DODD: Nine. Did you enter 9, or
aid you just note 1t?

SENATOR THOMPSON: Six were entered,
two were sustained, I think.

MS. MILLS: I have seven.

SENATOR DODD: Nine, you have here, but
we didn't—I don’t know if you—you don't
have 9 as an exhibit, or just noted?

MR. GRIFFITH: Nine was Grand Jury 4.

MR. HUTCHINSON: We just noted it, I be-
lieve.

SENATOR DODD: You didn’t ask that it be
entered in the record? .

MR. HUTCHINSON: I believe that's cor-
rect.

SENATOR DODD: Yes.

SENATOR THOMPSON: How about those
we sustained objections to? That doesn't
count.

S8ENATOR ‘DODD: Well, they're still
marked.
SENATOR THOMPSON: They were
markad?

SENATOR DODD: 80 which one should this
be? Ten?

SENATOR THOMPSON: This will be 10?

SENATOR DODD: This is 10, then.

MR. HUTCHINSON: All right, Number 10.

[Jordan Deposition Exhibit No. 10 marked
for identification.]

BY MR. HUTCHINSON:

Q. Do you have a copy of that, Mr. Jordan?

A.1bave a copy of it. Thank you.

Q. Thank you. Now, prior to making this
public statement, did you consult with the
President’s attorney, Mr. Bob Bennett?

A. I did not, not about this statement.

Q. Did you consult with the President's at-
torney, Mr. Bob Bennett? .

A. I did not consult with him. Mr. Bennett
came to my office and met with me and my
attorney, Mr. Hundley, in my office.

Q. All right. And that was sometime prior
to making this statement? ;

A. That s correct.

Q. And it would be—and it would have been
betweon the 18th and the 22nd?

A. That is correct.
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Q. It would have been after all of the public
issues—

A. It was after—

Q. —came up?

A. —I returned from Washington, and it
may have been—from New York—and it may
have been, I think, Wednesday afternoon.

Q. Now, in this statement, you indicated
that you referred Ms. Lewinsky for inter-
views at American Express and at Revlon.

A. That is correct, and Young & Rubicam.

Q. And in fact, as your testimony today in-
dicates, you did more than refer her for
interviews, did you not?

A. Explain what you mean, and I'll be
happy to answer,

Q. Well, in fact, when the interview went
poorly, according to Ms. Lewinsky, you
made calls to get her a second interview and
to make it happen.

A. That is safe to say.

Q. All right. And [ think you've also de-
scribed your involvement in the job search
uArugmng the job search?

. Yes.

Q. And 50 it was a little bit more than sim-
ply referring her for interviews. Is that a fair
statement?

A. That's a fair statement.

Q. And then, in this statement, you also in-
dicate that ‘“‘Ms. Lewinsky was referred to
meA b{r Ms. Betty Currie’’—

. Yes

Q. —is that correct?

A. That is correct.

Q. And in fact, you were acting, as you
stated, at the behest of the President?

A. Through Ms. Currie. I'm satisfied with
this statement as correct.

Q. So—but you were acting in the job
search at the behest of the President, as you
have previously testified?

A. I've testified to that.

MR. HUTCHINSON: Now, we would offer
this as Exhibit No. 10.

SENATOR THOMPSON: Without objec-
tion, it will be made a part of the record.

(Jordan Deposition Exhibit No. 10 received
in evidence.) .

MR. HUNDLEY: The only problem with
this line of qQuestioning is I think I wrote
that thing.

{Laughter.}

BY MR. HUTCHINSON:

Q. After you—after you last testified be-
fore the grand jury in June of ‘98, since then,
the President testified before the grand jury
in August, and prior to his testimony before
the grand jury in August, he made his state-
ment to the Nation in which he—I believe
the language was admitted to ‘‘an inappro-
priate relationship with Ms. Lewinsky.”

Now, at the time that you testified in June
of ‘?. you did not have this information, did
you

A. He had not made that statement on the
17th of August, that's for sure.

Q. And was he in fact, to your knowledge,
s;illl?deMng the existence of that relation-
ship

A. I think, as I remember the statement,
he said he misled the American people.

Q. And subsequent to this admission, did
you talk to your friend, the President of the
Uni;od States, about his false statements to
you?

A. I have not spoken to him about any
false statements, one way or the other.

Q. Now, you have testifled that you in the
job search were acting at the behest of the
Pres?ldent of the United States; is that cor-
rect

A. 1stand on that.

Q. And there is no question but that Ms.
Monica Lewinaky understood that?
chﬁt I have to assume that she understood

Q. Okay, And in the law, there is the rule
of agency and apparent authority. Is it safe
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to assume that Ms. Lewinsky believed that
you had apparent authority on behalf of the
President of the United States?

A.1think I know enough about the law to
say that the law of agency is not applicable
in this situation where there was a potential
romance and not a work situation. I think
the law of agency has to do with a work situ-
ation and an employment situation and not
having to do with some sort of romance, I
think that’s right.

Q. Well, let me take it out of the legal
realm

A. You raised it—I didn’t.

Q. And let's put it in the realm of mother
wit. Ms. Lewinsky is looking to you as a
friend of the President of the United States,
knowing that you're acting at the behest of
the President of the United States. Is it not
reasonable to assume that when she commu-
nicates something t0 you or she hears some-
thing from you, that it’s as if she is talking
to someone who i8 acting for the President?

A. No. When she’s talking to me, she's
talking to me, and I can only speak for me
and act for me.

MR. HUTCHINSON: Could I have just a
moment?

SENATOR THOMPSON: Yes.

MR. HUTCHINSON: At this time, Your
Honors, the House Managers would reserve
the balance of its time.

" SENATOR THOMPSON: Counsel?

MR. HUNDLEY: Fine.

SENATOR THOMPSON: All right.

MR. HUTCHINSON: Thank you, Mr. Jor-
dan. ’

THE WITNESS: Thank you, Mr. Hutch-
tnson.

SENATOR THOMPSON: Mr. Kendall?
EXAMINATION BY COUNSRL FOR THE PRESIDENT
BY MR. KENDALL

Q. Mr. Jordan, is there anything you think
it appropriate to add to the record?

A. Mr. Hutchinson, I'd just like to——

MR. HUTCHINSON: I'm going to object to
the form of that question. I think that even
though—and that's not even a leading ques-
tion; that's an open-ended question that
calls for a narrative response. And I think in
fairness to the record that that is just sim-
ply too broad for this deposition purpose.

SENATOR THOMPSON: Mr. Kendall, is
there any chanoce of perhaps your rephrasing
the question somewhat?

MR. KENDALL: Certainly.

BY MR. KENDALL: :

Q. Mr. Jordan, you were asked questions
about job assistance. Would you describe the
job assistance you have over your career
given to people who have come to you re-
guasting help finding a job or finding em-
ployment?

A. Well, I've known about job assistance
and have for a very long time. I learned
about it dramatically when I finished at
Howard University Law School, 1960, to re-
turn home to Atlanta, Georgla to look for
work. In the process of my—during my sen-
lor year, it was very clear to me that no law
firm in Atlanta would hire me. It was very
clear to me that, uh, I could not get & job as
& black lawyer in the city government, the
county government, the State government
or the Federal Government.

And thanks to my high school bandmaster,
Mr. Kenneth Days, who called his fraternity
brother, Donald L. Hollowell, a civi] rights
lawyer, and said, ‘““That Jordan boy is a fine
boy, and you ought to consider him for g job
at your law firm,” that's when I learned
about job referral, and that job referral by
Kenneth Days, now going to Don Hollowell,
got me & job as a civil rights lawyer working
for Don Hollowell for 335 & week.

I have never forgotten Kenneth Days’ gen-
erosity. And given the fact that all of the



